
استاندار خبر داد

سند سازگاری با کم آبی 
استان کرمان تصویب شد 
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آمار سوانح جاده ای جنوب بیشتر از میانگین

چاه های غیرمجاز  استان  را  با  معیشت جایگزین  باید مسدود کرد

*محمدی مدیر مركز فوریت هاي پزشکي جنوب استان:  تقریبا حدود 33 درصد از ماموریت های اورژانس در جنوب، ماموریت های تصادفی بوده 
كه حدود 10 درصد از نرم كشوری بیشتر است

*اورژانس هوایی جنوب استان مصوب شده اما هنوز قابلیت اجرایی پیدا نکرده است

 ادارات  استان تعطیل نیستند
محمدصادق بصیری جانشــین استاندار در ستاد 
مدیریت كرونا در اســتان كرمان در جلسه ستاد 

استانی مدیریت كرونا با اشاره به بحث و تبادل نظر درباره حضور كارمندان 
در ادارات در ستاد ملی كرونا اظهار كرد: آنطور كه گفته شده ادارات تعطیل 

نیستند و با حداقل حضور نیروها باید كار انجام شود.

طبق گزارش دانشگاه علوم پزشــکی كرمان  در ۲۴ 
ساعت گذشــته ۲۶ نفر به دلیل ابتلا به كووید1۹ در 

استان كرمان جان خود را از دست داده اند.از این ۲۶ مورد، 13 نفر در حوزه 
دانشگاه علوم پزشکی كرمان بوده اند.همچنین ۸ نفر در حوزه دانشگاه علوم 
پزشکی رفسنجان به دلیل ابتلا كرونا فوت شــد.1 مورد فوت ناشی از كرونا 
مربوط به دانشکده علوم پزشکی سیرجان بوده اســت.۲ مورد فوت ناشی از 
كرونا در حوزه دانشگاه علوم پزشــکی بم ثبت شده است.۲ مورد فوت هم در 
جنوب استان ثبت شده است.مجموع جانباختگان ابتلای قطعی به كووید 1۹ 

در كرمان به 1۸۸1 نفر رسیده است.

رییس كل دادگستری استان كرمان با اشاره به ایجاد 
زمینه های ارائه خدمات قضایی به صورت غیرحضوری 

و آنلاین گفت: در ســطح محاكم اســتان قضات ابتکار عمــل ارائه خدمات 
غیرحضوری را در دســت گرفته اند و امورات قضایی مردم به خوبی پیگیری 
می شود.یدالله موحد در تشریح این خبر افزود: بر اساس تاكیدات ریاست قوه 
قضاییه و مصوبات ســتاد ملی مقابله با بیماری كرونا پیش بینی های لازم در 
این زمینه منطبق با دستورالعمل های صادره و ابتکار عمل قضات و مدیران 

قضایی صورت گرفته است.

قضات  کرمان خدمات 
غیرحضوری  ارائه  می دهند

حضور     مرگبار    کرونا        در   کرمان
1881 قربانی
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ادامه مطلب رادر 
صفحه 2 بخوانید
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فشار مضاعف  بر بدن 
نیمه جان  کادر درمان

میثاق ایران پور 
یادداشت مهمان

ثبت جهانی تپه های  کُنارصَندل در دستور کار قرار داردثبت جهانی تپه های  کُنارصَندل در دستور کار قرار دارد
اعظمی نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد:

حال كه در تمام كوچه پس كوچه های 
این مرز و بوم، صدای ماتم از دست دادن 
عزیزی به واسطه ی ویروس منحوس 
كرونا پیچیده است، كادر درمان لحظه ای 
از نفس نمی ایستد و برای ایران و ایرانی 
هر آنچه دارد ایثار می كند. تقدیم 1۷0 
شهید مدافع سلامت كه ۶0 درصدشان 
پزشک بوده اند قسمتی از این ایثار است.
قشر فراموش شده ی این روزها پزشکان 
عمومی هستند كه با گرفتن جانشان بر 
كف دست به اقصی نقاط كشور اعزام شده 
اند و جانانه بدون هیچ چشم داشتی برای 
دفاع از جان هموطنان خود می كوشند.

اكنون كه بسیاری از پزشکان عمومی خود 
یا عزیزانشان بر روی تخت بیمارستان ها 
با مرگ دست و پنجه نرم می كنند و گاها 
به واسطه ناقل بودن خودشان عزیز ترین 
افراد زندگیشان از دست داده اند و در 
بدترین شرایط روحی قرار دارند، با بی 
مهری از سوی وزارت بهداشت جهت بر 
گزاری آزمون دستیاری )پذیرش تخصص 
پزشکی( در این زمستان مرگ آلود مواجه 
شده اند.روز گذشته زمانی كه مصاحبه ی 
جناب دكتر حقدوست معاونت اموزشی 
وزارت بهداشت و استاد سابق خود در 
دانشگاه كرمان را میدیدم كه چنین با 
آرامش و صراحت خبر عدم جا به جایی 
آزمون دستیاری از این زمستان تلخ به 
زمان دیگری خبر می داد سخت در فکر 
فرو رفتم كه چه می كند این صندلی های 
سرد وزارتخانه با كار گزاران خدومش.

استادی را كه من میشناختم در هر 
منصب مقام از پزشکان مظلوم و ایثار گر 
دفاع می كرد همچون لاهوتی و از جنس 
خاک كه نداشت از سخن گفتن هیچ باک 
و برای حل مصایب پزشکان پیش قدم بود 
اما اكنون انگار نمیداند كه این روز ها چه 
بر سر پزشکان خدوم این كشور می گذرد.

حال فضای پرسشگری را...
اردكانیـان وزیـر نیـرو در جلسـه سـازگاری بـا كـم آبـی اسـتان 
كرمـان كه بـه صـورت ویدئوكنفرانس حضور داشـت با اشـاره به 
اینکـه در گزارش اسـتان كرمـان آمده كـه برداشـت غیرمجاز از 

چاه هـا 10 درصـد مجمـوع برداشـت ها اسـت گفـت: ایـن مقدار 
بسـیار زیـاد اسـت و بایـد بـا معیشـت جایگزیـن همیـن مقـدار 
چـاه غیرمجـاز را مسـدود كـرد.وی بـا بیـان اینکـه عـزم خوبـی 

بـرای كاهـش مصـرف آب در اسـتان كرمـان وجـود دارد گفت: 
امیدواریـم بـا جدیـت بیشـتر از برداشـت های غیرمجـاز آب در 

اسـتان جلوگیـری شـود.

تومــان  500 قیمــت              13۹۹ آذر   ۹ یکشــنبه         ۸۷3 پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

برگزاری مسابقه ورزشی آنلاین ویژۀ افراد دارای 
اختلال ذهنی به مناسبت روز جهانی معلولان کمیت و کیفیت آموزش های 

همگانی حائز اهمیت است
قانون مالیات بر ارزش افزوده متوقف نشده و کماکان لازم الاجراست

مدیرکل امور مالیاتی استان کرمان تاکید کرد:

معـاون شـهردار و رییس سـازمان فرهنگی، 
اجتماعـی و ورزشـی شـهرداری كرمـان از 
برگزاری مسـابقه ورزشـی آنلاین ویژۀ افراد 

دارای اختـلال ذهنـی خبر داد.
محمـد  كرمان آنلایـن،  گـزارش  بـه 
جهانشـاهی ضمن گرامی داشـت روز جهانی 
معلـولان گفـت: ایـن مسـابقه بـا همـکاری 
»انجمـن آوای فرشـتگان امیـد كارمانیـا«، 
بـه مناسـبت سـوم دسـامبر، »روز جهانـی 

معلـولان« برگـزار خواهـد شـد.
وتیسـم«،  »ا بـه  مبتلایـان  فـزود:  ا وی 
»سـندروم داون« و »كم تـوان ذهنـی« 
می تواننـد در ایـن مسـابقه شـركت كننـد.

ر كرمـان بـا اشـاره بـه  معـاون شـهردا
برگـزاری این مسـابقه از هشـتم تـا یازدهم 
آذرمـاه گفـت: علاقه منـدان بـه شـركت در 
ایـن مسـابقه بایـد فیلـم كوتـاه 30 تـا ۴0 
ثانیه ای از حـركات ورزشـی خـود در منزل 

را ارسـال كننـد.
د  فـرا ا تمـام  بـه  فـزود:  ا جهانشـاهی 
شـركت كننده در ایـن مسـابقه، ازسـوی 

شـهرداری كرمان، یک لـوح تقدیـر و مدال 
داده خواهـد شـد.

رییـس سـازمان فرهنگـی، اجتماعـی و 
ورزشـی شـهرداری كرمـان همچنیـن بـا 
تأكیـد بـر اینکـه معطـوف كـردن اذهـان 
عمومـی جامعـه بـه مسـایل مرتبـط بـا 
معلـولان و احیـای حقـوق آن هـا، موضوعی 
ضـروری اسـت كـه بایـد مـورد توجـه 
ر گیـرد،  همـگان به ویـژه مسـئولان قـرا
بـه توجـه شـهرداری كرمـان درخصـوص 
مناسب سـازی معابـر و اماكـن عمومی برای 
سـهولت حضـور معلـولان در جامعه اشـاره 
كـرد و گفـت: بـه زودی فرهنگ سـرای ویژۀ 
معلـولان نیـز در شـهر كرمـان راه انـدازی 

خواهـد شـد.
لازم بـه ذكـر اسـت؛ علاقه منـدان بـرای 
ثبت نـام در ایـن مسـابقه بایـد بـا شـماره 

0۹3۸0۴۷5۴5۴ تمـاس بگیرنـد.
ینسـتاگرام  بـرای اطلاعـات بیشـتر بـه ا
»انجمـن آوای فرشـتگان امیـد كارمانیا« به 

آدرس: aavfk@  مراجعـه كنیـد.

مدیرعمل جمعیت هلال احمر استان كرمان در جلسه مشترک با 
مدیرعامل مجتمع مس سرچشمه بیان كرد: جمعیت هلال احمر به عنوان 
متولی آموزش های همگانی به كمیت و كیفیت آموزش با هدف كاهش 

هزینه ها در زمان حوادث توجه می كند.
به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر استان كرمان؛ رضا فلاح با 
اشاره به اینکه كرمان پهناورترین استان كشور محسوب می شود، گفت: 
1۸ گسل در استان كرمان فعال است كه از شمال به جنوب و شرق به 

غرب امتداد دارد.
وی با اشاره به گستردگی محورهای مواصلاتی و وقوع ۶۷ درصد حوادث 
جاده ای در سطح استان افزود: به علت حجم بالای تصادفات در استان 
هر ساله از لحاظ آمار عملیات رهاسازی؛ كرمان جزء 5 استان اول در 

كشور است.
فلاح خاطرنشان كرد: جمعیت هلال احمر به عنوان متولی آموزش های 
همگانی به كمیت و كیفیت آموزش با هدف كاهش هزینه ها در زمان 

حوادث توجه می كند.
وی با اشاره به آمادگی جمعیت هلال احمر برای آموزش پرسنل مجتمع 
مس سرچشمه تصریح كرد: آمادگی و افزایش تاب آوری و تشکیل تیم 
های تخصصی امدادی در مجموعه عظیم مس سرچشمه از اهداف 

برگزاری دوره های آموزشی است.
وی گفت: جمعیت هلال احمر در حوزه بهداشت، درمان و توانبخشی 
با همکاری دانشگاه علوم پزشکی اقدامات بسیار خوبی در سطح استان 

ارائه كرده است.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان كرمان با اشاره به راه اندازی مركز 
جامع توانبخشی در شهرستان رفسنجان افزود: راه اندازی این مركز و 
تامین داروهای خاص با هدف تسکین آلام بشری و سلامت انسان ها بر 

اساس نیات واقفین انجام می شود.
وی با اشاره به اهمیت نقش بنگاه های اقتصادی خاطرنشان كرد: با 
همکاری و هماهنگی مجتمع مس سرچشمه  سایت مخابرات رادیویی 
و ارتباطات جمعیت هلال احمر برای شهرستان های رفسنجان، انار و 

شهربابک در این مجتمع راه اندازی شد.
در حوزه مسئولیت های اجتماعی؛ جمعیت هلال احمر را 

همراهی می کنیم
مدیرعامل مجتمع مس سرچشمه در این جلسه بیان كرد: همه اقدامات و 
فعالیت های جمعیت هلال احمر در راستای خدمت به مردم و نیازمندان 
است.وی افزود: مس سرچشمه در حوزه مسئولیت های اجتماعی سعی 
می كند با همراهی جمعیت هلال احمر، نقش خود را به نحو احسن ایفا 
كند.وی با اشاره به راه اندازی تیم بحران در مجتمع مس سرچشمه در 
طی ۲ سال اخیر خاطرنشان كرد: با برگزاری دوره های آموزشی ویژه 
پرسنل و تشکیل تیم های تخصصی امدادونجات، آمادگی این مجتمع در 

زمان حوادث افزایش می یابد.
وی تصریح كرد: موقوفات جمعیت هلال احمر رفسنجان دامنه گسترده 
ای دارد و جمعیت در اجرای نیات واقفین تا كنون كارهای موثری در این 

حوزه اجرا كرده است.
وی به عضویت داوطلبانه پرسنل این مجتمع اشاره كرد و گفت: مراكز 
بهداشتی و توانبخشی و همچنین پایگاه های امدادونجات جمعیت هلال 
احمر شهرستان رفسنجان را حمایت می كنیم تا در زمان بحران ها و 

حوادث اقدامات امدادی و درمانی به موقع صورت گیرد.
لازم به ذكر است این جلسه با حضور جمعی از اعضای هیات مدیره و 
شورای معاونین جمعیت هلال احمر استان در شهرستان رفسنجان برگزار 

شد و از همکاری و خدمات ارزنده مجتمع مس سرچشمه قدردانی شد.
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مدیركل امور مالیاتی استان كرمان اعلام كرد: قانون 
مالیات بر ارزش افزوده متوقف نشده و همچنان لازم 
الاجراست.به گزارش روابط عمومی اداره كل امور مالیاتی 
استان كرمان ، محمد سلمانی با بیان اینکه از محل این 
قانون تا پایان سال جاری درآمدهای مالیاتی برای دولت 
و شهرداریها پیش بینی شده است، اظهار داشت: قانون 
مالیات بر ارزش افزوده مصوب 13۸۷ در تاریخ ۲۷ آبان 
ماه سال جاری تا زمان تصویب و لازم الاجرا شدن 
لایحه اصلاح و دایمی شدن این قانون، توسط مجلس 

شورای اسلامی به مدت یک سال تمدید شده است.
وی تاكید كرد: مودیان مشمول نظام مالیات بر ارزش 
افزوده همچون سال های گذشته و بدون وقفه مکلف به 
مطالبه و وصول مالیات بر ارزش افزوده از خریداران كالا 
و خدمات خواهند بود كه در پایان هر دوره مالیاتی می 
بایست با شرایط مقرر به حساب های تعیین شده واریز 
نمایند.سلمانی در پایان خاطرنشان كرد: بمنظور اجتناب 
از تحمل بار مالی و تعلق جرایم به مودیان، قانون مذكور 

باید به طور كامل اجرا شود.

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال كنید

مـارا
دنبال
کنید

آگهی ارزیابی وشناسایی پیمانکار
شرکت نظم آوران صنعت ومعدن گل گهر در نظر دارد جهت انجام کارهای پروژه ای وعمرانی خود 

نسبت به شناسایی وارزیابی پیمانکاران واجد شرایط اقدام نماید، لذا از کلیه شرکت های معتبر، دارای صلاحیت 
و علاقه مند به همکاری دعوت بعمل می آورد تا حداکثر ظرف مدت 15روز از تاریخ چاپ این اگهی اعلام آمادگی 
خود به همراه مدارک زیر را به نشانی استان کرمان _شهرستان سیرجان _ بلوار دکتر صفارزاده_ دفتر امور حقوقی 

وقراردادهای شرکت نظم آوران کد پستی 7817819489 ارسال نمایند.

اسناد ومدارک:
*نامه اعلام آمادگی

*رزومه کاری شرکت وسوابق اجرا
*آگهی تاسیس وآخرین آگهی تغییرات شرکت

مدیریت  سازمان  از  شده  اخذ  های  رتبه  *تصویر 
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واحد امور حقوقی وقراردادهای شرکت نظم آوران صنعت ومعدن گل گهر

مدیرعامل جمعیت هلال احمر کرمان؛

ادامه در صفحه 2 

خدیشی، مدیر مسوول کاغذ وطن

خبر تاسف بار فقدان  برادر بزرگوار جنابعالی مهندس محمود 
آیین، مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان ما را 
اندوهگین ساخت. مصیبت وارده را به شما و خانواده محترم آن 
عزیز از دست رفته، صمیمانه تسلیت می گوییم و از درگاه خداوند 
متعال برای ایشان رحمت الهی و برای عموم بازماندگان صبر و اجر 

مسئلت داریم.

جناب آقای دکتر احمد آیین
ریاست محترم مرکز  تحقیقات  

و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی 

سعید برخوری - رییس سازمان جهاد 
کشاورزی جنوب کرمان

هوالباقی

درگذشت تاسف انگیز اندیشمند ارجمند مرحوم  مهندس 
محمود آیین مدیر فقید شیلات سازمان موجب تأثر و تألم گردید.

راه  را در  برکت خود  پر  و محقق که عمر  توانا  این مدیر  فقدان  مصیبت 
کشاورزی  بخش  جانبه  همه  توسعه  به  کمك  و  فناوري  و  علم  گسترش 
سپري کرد، به جامعه کشاورزی، کارکنان سازمان و به خانواده ایشان به ویژه 
دکتر احمد ایین تسلیت مي گویم و از خداوند بزرگ براي آن فقید سعید 
 غفران و رحمت واسعه الهي و براي بازماندگان معزا صبر و اجر مسالت دارم.

 همه از اوییم وبسوی او بر خواهیم گشت
 إِنَّا للّه وإِنّا إِلَیهِ رَاجِعُونَ
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کاغذ استانیکشنبه  9 آذر 1399

شـركت گاز اسـتان كرمـان یـک مجموعـه موفق در 
كشـور اسـت/اگر مدیـری پـروژه عـام المنفعـه ای را 

متوقـف كند بـه سـرعت عـوض می شـود
به گـزارش روابـط عمومـی اسـتان كرمان، اسـتاندار 
كرمان در دیدار مدیرعامل شـركت گاز استان كرمان 
و هیات همـراه به عملکرد موفق شـركت گاز اسـتان 
كرمان در كشـور اشـاره كـرد و افـزود : در این فرصت 
وضعیت دسـتگاه های اصلی را بررسـی كرده ایم و در 
این مورد شـركت گاز یـک مجموعه موفق در كشـور 
بوده اسـت.دكتر زینی وند به سـابقه تاریخی اسـتان 
اشـاره كـرد و افـزود : در واقـع برای اسـتان كرمـان با 
این ظرفیت و سـبقه تاریخـی اصلا جالب نیسـت كه 
با توجـه به زحمـات شـما در این وضعیت گازرسـانی 
باشـد و بایـد بـه میانگیـن كشـور نزدیک شـویم كه 
میدانم  با افتتاح هـای جدید این اتفـاق خواهد افتاد.

این مقـام مسـئول  بـه مشـکلات پیـش آمـده برای 
دولت اشـاره كـرد و افـزود : دولت زیر سـایه سـختی 
های تحریم ها و وضعیت معیشـتی مـردم  كه بخش 
عمـده ای مربـوط بـه دولـت نبـود منجمله مسـدود 
شـدن درآمدهـای نفتـی و كاهـش اعتبـارات ملـی 
و اسـتانی دولـت را در موقعیـت هـای سـختی قـرار 

داد كه بـا ایـن وجود پـروژه هـای اصلی زیرسـاختی 
هیچکدام بـر زمیـن نمانـده اسـت.عالی تریـن مقام 
دولـت در اسـتان گاز را بـه عنـوان یکـی از پروژه های 
حیاتی عنوان كرد و افزود : اسـتان كرمان ، هرمزگان، 
سیسـتان و بلوچسـتان و خراسـان جنوبـی بـرای 
گازرسـانی به مناطـق هیچ مشـکل اعتباری نـدارد و 
باید این اعتبـارات تا پایان دولت سـریع جذب شـود.

دكتر زینی وند افزود : در جنوبشـرق كشـور پروژه راه 
آهن و زیرسـاخت مرزهـا و مناطق  و ابرسـانی و یکی 
از مهمترین آنها مگا پروژه ها، گازرسـانی اسـت كه از 
افتخارات این دولت گازرسـانی بخصـوص به مناطق 

محـروم بوده اسـت.
گازرسانی باید به سرعت انجام شود

اسـتاندار كرمـان بـا بیـان اینکـه پـروژه هایـی كـه 
امکانـات و بودجـه آن ها تامین اسـت باید به سـرعت 
اجرایی شـود افـزود : در تفاهم نامه هـا چهارچوب ها 
باید محکم بسـته شـود كـه با عـوض شـدن مدیران 
حـق مـردم ضایـع نشـود و بایـد در همه حـال طرف 

مـردم را گرفت.
ایشـان افـزود : باید بـا تدبیر مشـکلات را حـل كرد و 
اگر مدیری پـروژه ای را متوقف كند به سـرعت عوض 

مـی شـود و گازرسـانی به تمـام مناطـق اسـتان باید 
به سـرعت انجـام شـود.در این دیـدار مهنـدس فلاح 
ضمن تبریـک انتصاب ایشـان بـه عنوان عالـی ترین 
مقـام دولـت در اسـتان گـزارش كوتاهـی از عملکرد 

شـركت گاز اسـتان كرمان بیـان كرد.
ایشـان ضمن اشـاره بـه اوضاع بـد اقتصادی كشـور 
افزود: شـركت گاز اسـتان كرمان هیچگونه بدهی به 
هیچ پیمانـکاری ندارد و حقیقتا توانسـته ایم بودجه 
خوبـی را بـرای ادامـه پروژه هـای گازرسـانی جذب 
كنیم.مدیرعامل شركت گاز اسـتان به كسب ركورد 
بی سـابقه اجـرای خطـوط لوله در سـال ۹۸ اشـاره 
كـرد و افـزود :در سـال ۹۸  علـی رغم تعهـد 15۲۷ 
كیلومتر بـرای كل سـال بـا اجـرای ۲۲۷5 كیلومتر 
خطـوط انتقـال ، تغذیـه و شـبکه توزیع، توانسـتیم 
ركورد بـی سـابقه ای را ثبـت كنیم. مهنـدس فلاح 
افـزود : در سـال ۹۹ بـا وجـود تمـام مشـکلات نیـز 
توانسـتیم تا به امـروز نزدیک بـه هـزار كیلومتر خط 

انتقال ، تغذیـه و شـبکه توزیع ایجـاد كنیم.
ایشـان بـا بیـان اینکـه در جنـوب اسـتان با مشـکل 
قاچاق سـوخت روبرو هسـتیم اظهار داشـت : یکی از 
مشکلاتی كه باعث می شـود گازرسـانی در جنوب با 

مشکل مواجه شـود مسئله قاچاق سـوخت می باشد 
كه توانسـتیم در سـال ۹۸ با گازرسـانی های صورت 
گرفتـه نزدیک بـه 51 میلیـون لیتـر از 13۸ میلیون 
لیتـر كل سـوخت مایـع اسـتان معـادل ۴0 درصـد 
كاهش یافته و در سـال ۹۹ برنامه كاهش ۴۸ میلیون 

لیتـر را در برنامه خـود قـرار داده ایم. 
مدیرعامـل شـركت گاز اسـتان كرمـان در پایـان به 
افتتـاح گازرسـانی 5 شـهر و 1۴3 روسـتا درمهرمـاه 

سـال جاری اشـاره و افزود :  در جلسـه گازرسـانی به 
1۴3 روسـتا كـه بصـورت ویدئـو كنفرانس بـا رئیس 
محتـرم جمهـور و وزیـر محتـرم نفـت و بـا حضـور 
مهندس تربتی معاون محترم وزیـر نفت و مدیرعامل 
محترم شـركت ملـی گاز  انجام شـد قـول افتتـاح 5 
شـهر دیگـر تـا پایـان سـال داده شـد كـه ان شـاا... تا 
فرصـت باقی مانـده تـا پایان سـال جـاری ایـن مهم 

عملـی خواهد شـد.

مدیر عامل شرکت گاز استان کرمان با  استاندار جدید استان دیدار کرد

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

هیـات موضـوع قانـون الحـاق مـوادی بقانـون سـاماندهی و حمایـت از تولیـد و عرضـه 
مسـکن مصـوب سـال ۱۳۸۸

چـون ششـدانگ یکبـاب خانـه پلاک ۳ فرعـی از ۱۱۲۷۶ اصلی بمسـاحت ۲۶۷۵.۱۱ مترمربـع واقع در 
اراضـی کهنـوج یزدان آباد مورد تقاضای خانم طلعت شـریفی فتح آبادی بشناسـنامه شـماره ۳ صادره 
از زرنـد فرزنـد علـی بـه اسـتناد رای شـماره  99/۱۱0۱۳/۶4۷۳/ و ۱۳99/۸/۱۱ هیات حل اختلاف ثبت 
شهرسـتان زرند موضوع قانون الحاق موادی به قانون سـاماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسـکن 
مصـوب سـال ۱۳۸۸ در مالکیـت نامبـرده قـرار گرفتـه و نیاز به تحدیـد حدود دارد بدین وسـیله آگهی 
تحدیـد حـدود آن بـه اسـتناد بنـد ۲ مـاده ۱ و ماده ۱0 آئیـن نامه قانون فوق منتشـر و عملیات تحدید 
حـدود از سـاعت ۸ صبـح روز سـه شـنبه مورخـه ۱۳99/۱0/۲ در محل شـروع و بعمل خواهـد آمد. لذا 
بدیـن وسـیله بـه مالـک یا مالکیـن املاک مجـاور رقبه مذکور اخطـار می گـردد در موعد مقـرر در این 
آگهـی در محـل وقـوع ملـک حاضـر و در صـورت عدم مراجعـه مجاورین عملیات تحدیـدی با معرفی 
مالـک انجـام و چنانچـه کس یا کسـانی به حدود و حقوق ارتفاقی اعتراض داشـته باشـند ظرف مدت 
۲0 روز پـس از تنظیـم صورتمجلـس تحدیـدی اعتـراض خـود را کتبا به این اداره تسـلیم تا بـه دادگاه 
صالحـه ارسـال گـردد ضمنا معترض بایسـتی حداکثـر ظرف مدت یکمـاه پس از تسـلیم اعتراض به 
اداره ثبـت دادخواسـت لازم جهـت طـرح دعـوی به دادگسـتری ارائه نماید بدیهی اسـت پس از مهلت 

یـاد شـده هیـچ گونه ادعایی مسـموع نخواهد بـود. م الف ۱40
تاریخ انتشار روز یکشنبه مورخه ۱۳99/۸/9

حسین توحیدی نیا
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

مهندس فلاح مدیر عامل شركت گاز استان و هیئت همراه با دكتر مجتبی زینی وند استاندار جدید كرمان دیدار كردند

فشار مضاعف بر بدن نیمه جان  کادر درمان

ادامه یادداشت

از شخص استاد حق دوست را طی این مرقومه محیا می دانم.در شرایطی كه بار ها 
مقام معظم رهبری تلاش پزشکان را جهاد فی سبیل الله دانست اند و فرمودند:» به 
واسطه ی این زحمات با ارزش ، جایگاه جامعه پزشکی و پرستاری بالا رفته است و 
كل و ثواب الهی را به دنبال دارد« و لحظه ای فرزندان ایثارگرشان را در خط مقدم 
كرونا از یاد نبرده اند و مرتبا با منویات و حمایت هایشان روحیه و انرژی مضاعف را به 
پایگاه پزشکان مبارز با كرونا تزریق می كنند، آیا درست است با مخالفت به خواسته 
ی بیش از ۸0 درصد داوطلبین این آزمون انگیزه و روحیه خدمت از این قشر صلب 
كرد؟آیا بهتر نیست در شرایطی كه كه تمام اركان نظام با تمام توان خود را برای 
جهادی تمام قد در این زمستان مهیا كرده اند، پزشکان نیز بتوانند فراغ بال بیشتری 
خود را برای زمستان تلخ 13۹۹ آماده كنند و درگیر موضوعات دیگر نباشند؟ كه عدم 
انجام این موضوع می توان منجر یه توقف خدمت و طرح بسیاری ازداوطلبین شود 
كه خود می تواند بحران آفرین باشد.آیا سزاوار این افراد نیست كه با توجه به كمترین 
بهره ی مالی و با بیشترین تاخیر پرداخت لحظه ای سیاست گزاران وزارتخانه ی خود 
را تنها نگذاشته اند، با كمی مسامحه در برابر خواسته ناچیزشان بر خورد نمود؟و 
اما سوال آخر از استاد بی بدیل در عرصه اپیدمیولوژی جناب دكتر حق دوست، 
جامعه ی پژوهشی جهانی شما را به عنوان یکی از شاخص ترین اپیدمیولوژیست ها 
می شناسد، آیا در كنار هم قرار گرفتن پانزده هزار پزشک كه اكثرا به واسطه شغل 
شریفشان ناقل این ویروس هستند ایجاد بحران نمی كند؟بهتر نیست كه آزمون در 
زمان مناسب تری همچون بهار كه تب و تاب بیماری كمتر است و امکان باز گذاشتن 
درب و پنجره ها و و تهویه مناسب وجود دارد برگزار شود؟و دراخر بنده امیدوارم 
به عنوان یک كنش گر اجتماعی شاهد مساعدت های همشهری كرمانی خویش 
جناب دكتر حقدوست، وزیر محترم بهداشت جناب دكتر نمکی، مدیر ستاد كرونا 

جناب دكتر زالی باشم تا باری از دوش این ایثارگران مدافع سلامت برداشته شود.

قضات کرمان خدمات 
غیرحضوری  ارائه  می دهند

رییس كل دادگستری استان كرمان با اشاره به ایجاد زمینه های ارائه 
خدمات قضایی به صورت غیرحضوری و آنلاین گفت: در سطح محاكم 
استان قضات ابتکار عمل ارائه خدمات غیرحضوری را در دست گرفته 
اند و امورات قضایی مردم به خوبی پیگیری می شود. یدالله موحد، 
رییس كل دادگستری استان كرمان در تشریح این خبر افزود: بر اساس 
تاكیدات ریاست قوه قضاییه و مصوبات ستاد ملی مقابله با بیماری كرونا 
باید تدابیر لازم برای حفظ سلامت كاركنان و مراجعان به دستگاه 
قضایی اندیشیده می شد كه در استان كرمان پیش بینی های لازم 
در این زمینه منطبق با دستورالعمل های صادره و ابتکار عمل قضات 
و مدیران قضایی صورت گرفته است. رییس كل دادگستری استان 
كرمان با اشاره به ایجاد زمینه های دوركاری كاركنان، شیفت بندی 
كارمندان، و سایر راه های كاهش تعداد كاركنان حاضر در شعب و 
محاكم، یادآور شد: در این رابطه برنامه ریزی ها به نحوی بوده كه در 
روند خدمات رسانی به مردم هیچ خللی ایجاد نشود و در البته در برخی 
مشاغل منحصر به فرد امکان اجرای مصوبه حضور یک سوم كاركنان 
موضوعیت نداشته كه راهکارهای جدیدی برای حفظ سلامت آنها 
اندیشیده شده است. نماینده عالی قوه قضاییه در استان كرمان  به 
كاهش حجم مراجعات به دستگاه قضایی در سطح استان كرمان نیز 
اشاره و بیان كرد: براساس قانون و به منظور حفظ سلامت مراجعان در 
مواقع ضروری برای حضور طرفین دعوا در محاكم از ورود غیرضروری 
همراهان جلوگیری می شود و در كنار آن باایجاد میزهای ارائه خدمات 
در ورودی دادگستری، كار افراد مراجعه كننده به صورت تلفنی از شعب 
و محاكم پیگیری شده و نتیجه به آنها اعلام می شود تا نیازی به حضور 
در محاكم و شعب نداشته باشند. موحد رییس كل دادگستری استان 
كرمان تاكید كرد: انتظار می رود كه مردم نیز محدودیت های ناشی 
از بیماری كرونا را به درستی درک كرده و از مراجعات غیرضروری به 

مراجع قضایی خودداری كنند. 

مشـاور ژنتیک و مسـئول درمان بیماران تالاسـمی 
دانشـگاه علوم پزشـکی سـیرجان گفت: با توجه به 
شـیوع کرونا تعـداد اهدا کننـدگان خون کم شـده 
اسـت و خیلی از افراد در دروان کرونـا از اهدای خون 
به دلیـل تـرس از ابتلا بـه کرونـا واهمـه دارنـد، اما 
تاکیـد می کنیـم در مراکز انتقـال خون کل کشـور 
همه تمهیدات لازم برای این مهم اندیشـیده شـده 
اسـت و پروتکل های بهداشـتی کاملا در آنها رعایت 
می شـود لذا در ایـن روزهـا کـه رنـج و درد بیماران 
تالاسمی زیادتر شده اسـت و بزرگترین معضل آنها 
دریافـت خون اسـت "بیایم با اهـدای خـون، به آنها 
زندگـی ببخشـیم". وی درباره افـراد وضعیت مبتلا 
بـه تالاسـمی و مشـکلات آنهـا در دوران کرونایـی 
گفت: بیمار تالاسمی بیماری است که هموگلوبین 
های سـاخته شـده در بدن این بیماران دارای نقص 
اسـت بنابراین بدن برای جبران این مشـکل شروع 
به سـاخت هموگلوبین های بیـش از حـد می کند. 
مغز اسـتخوان مسـئول سـاخت ایـن هموگلوبین 
هاسـت بنابراین اسـتخوان هـای بدن ایـن بیماران 
پهن می شـود. مسـئول درمـان بیماران تالاسـمی 
دانشـگاه علوم پزشـکی سـیرجان با اشـاره به اینکه 
بایـد والدیـن در نظـر داشـته باشـند که نخسـتین 
علائم بالینی این افـراد در ۵ یا ۶ ماهگـی بعد از تولد 
مشـخص می شـود ادامه داد: خـون افراد تالاسـمی 
ناکارآمـد اسـت بنابرایـن اولین نیـاز این بیمـاران، 
خـون سـالم اسـت و ایـن خـون سـالم بـه راحتـی 
کار انتقال اکسـیژن را در بـدن این بیمـاران را انجام 
می دهـد. وی رسـوب آهـن زیـاد در بـدن بیمـاران 
تالاسـمی را از دیگـر مشـکلات بیماران تالاسـمی 
دانسـت و بیـان کـرد: آهـن اضافـی در قلـب، کبد، 
غـدد درون ریـز بـدن و ... رسـوب می کنـد. بـرای 
مثال اگر آهن اضافه در قلب رسـوب کند، نارسـایی 
قلبـی ایجـاد می کنـد و اگـر در کبـد رسـوب کنـد 
بـه مـرور سـلول های کبـدی تخریـب می شـوند، 
اگـر در پانکـراس رسـوب کنـد روی سـلول های 
تولیدکننده انسـولین اثر می گذارد و فـرد به دیابت 
مبتلا می شـود و همچنین اگـر در تیروئید رسـوب 
کند فرد دچـار کـم کاری تیروئید می شـود و اگر در 
غدد جنسی رسـوب کند اختلالات باروری در بیمار 
ایجاد می شـود لذا اگـر رسـوب زدایی آهـن صورت 
نگیرد علاوه بر بیماری تالاسـمی به ایـن بیماری ها 
نیـز مبتـلا می شـوند. باسـتانی راد رسـوب زدایی 
آهن از بـدن بیماران تالاسـمی را اقـدام درمانی بعد 

از تزریق خـون سـالم به ایـن بیمـاران عنـوان کرد 
و افـزود: بیمـاران تالاسـمی نیاز بـه داروهـای آهن 
زدا به شـکل تزریقی یـا خوراکـی دارند بـرای مثال 
۴ الـی ۵ آمپـول دسـفرال در ۵ یـا ۶ شـب در هفته 
توسـط پمپ انفوزیون به صـورت زیر پوسـتی طی 
۱۲ سـاعت در ایـن بیمـاران تزریـق می شـود. وی 
با بیان اینکه یکسـری آهـن  زداهـا در ایـن بیماران 
بایـد به صـورت خوراکـی مصـرف شـوند، تصریـح 
کـرد: اسـتخوان های بیمـاران تالاسـمی بـه دلیل 
خـون سـازی بیـش از حـد تخریـب می شـوند که 
خود سـبب کمبود کلسـیم و ویتامین D می شوند 
بنابراین بیماران تالاسـمی به داروهـای زیادی نیاز 
دارنـد. ایـن مشـاور ژنتیک اظهـار کـرد: مهمترین 
دارویـی کـه بیمـاران تلاسـمی نیـاز دارنـد، خون 
اسـت و باتوجه به اینکه خـون در هیـچ کارخانه ای 
سـاخته نمی شـود لذا بایـد آن را به یکدیگـر هدیه 
کنیم و خوشـبختانه در ایران خون هدیه می شود و 
خرید و فروش خون نداریـم. وی ادامـه داد: با توجه 
به شـیوع کرونا تعداد اهدا کنندگان خون کم شـده 
اسـت و خیلی از افراد در دروان کرونا از اهدای خون 
به دلیـل تـرس از ابتـلا به کرونـا واهمـه دارنـد، اما 
تاکید میک نیـم در مراکـز انتقال خون کل کشـور 
همه تمهیدات لازم برای این مهم اندیشـیده شـده 
است و پروتکل های بهداشـتی کاملا در آنها رعایت 
می شـود لذا در ایـن روزهـا کـه رنـج و درد بیماران 
تالاسـمی زیادتر شـده اسـت و بزرگتریـن معضل 
آنهـا دریافت خون اسـت، بیایم بـا اهدای خـون، به 

آنها زندگی ببخشـیم. باسـتانی راد با تاکیـد برآنکه 
اهـدای خـون در ایـن برهـه زمانـی بهتریـن نـوع، 
هم دوسـتی اسـت اظهار کـرد: اهـدای خـون برای 
بیماران تالاسـمی فوق العاده اهمیـت دارد و تقاضا 
داریم مـردم به مراکز انتقـال خون مراجعـه و خون 

خـود را اهـدا کنند.

بیماران تالاسمی برای پیشگیری از ابتلا به 
کرونا چه اقداماتی باید انجام دهند؟

این پزشـک بیان کرد: بیماران تالاسمی سیستم 
ایمنـی ضعیف تری نسـبت به دیگـر افـراد دارند 

و بایـد تمامـی تمهیداتـی کـه همـه مـردم برای 
پیشـگیری از کرونـا انجـام می دهند را ایـن افراد 
مقـداری بیشـتر مراعـات کننـد و همچنیـن 
خانـواده و اطرافیان ایـن افراد بیشـتر باید رعایت 
کـرده به طوری کـه در بیمـاران تالاسـمی تاکیـد 
بـر اسـتفاده از ماسـک در همـه جـا دوچنـدان 
مـی شـود، شستشـوی مکـرر دسـت ها و رعایت 
فاصلـه اجتماعـی بیـش از ۲ متر بـرای ایـن افراد 
از تاکیـدات فراوانـی برخـوردار اسـت. مسـئول 
درمان بیماران تالاسـمی دانشـگاه علوم پزشـکی 
سـیرجان اظهار کرد: متاسـفانه این روزهـا مردم 
تصور می کننـد کـه باید قـرص زینـک، ویتامین 
C و ... بخورنـد اما بایـد بدانید که افراد سـالم لازم 
نیسـت که این قرص ها را مصرف کنند و از سـوی 

دیگر مصـرف بی رویـه ایـن ویتامین ها از سـوی 
مـردم باعـث شـده بـا کمبـود ایـن داروهـا برای 
بیماران تالاسـمی روبرو شـویم زیـرا ایـن داروها 
بـرای افرادی کـه در بـدن آنهـا ایـن ویتامین ها و 
مواد کم اسـت، تجویز می شـود. وی عنـوان کرد: 
بیماران تالاسـمی به داروهای ویتامین نیاز دارند 
زیرا بـدن آنها کمبود ایـن مـواد را دارد و در دوران 
کرونـا باید ایـن داروهـا را مصرف کنند تـا کمبود 
این مواد در بدنشـان جبران شـود ولی باید بدانیم 
افرادی کـه کمبـود ویتامیـن در بدن آنهـا وجود 

ندارد هنـوز ثابـت نشـده که بـرای پیشـگیری از 
کرونا نیاز به مصـرف ویتامین های اضافـه دارند و 
چـون کرونا بیماری جدیدی اسـت شـاید مصرف 

ویتامیـن هـای اضافـه مضر هم باشـد.

در بیماران تلاسمی هیچ خوراکی جایگزین 
قرص های ویتامینی وجود ندارد

باسـتانی راد در پاسـخ به این سـوال که آیا جایگزین 
غذایی مناسبی برای داروهای ویتامینی در بیماران 
تالاسـمی وجـود دارد؟ بیـان کـرد: متاسـفانه مواد 
غذایی که بتوانـد جایگزین مناسـبی بـرای جبران 
کمبود ویتامین ها در بیماران تالاسـمی باشد وجود 
نـدارد. اگـر یـک فـرد عـادی بـا خـوردن مرکبات، 
ویتامیـن C بـدن خـود را تامیـن مـی کنـد امـا در 
بیمـاران تالاسـمی اینگونه نیسـت لذا جامعـه باید 
سـعی کند داروهای این بیماران را تامیـن کند. وی 
تصریـح کرد: مشـکلی که همـه بیماران تالاسـمی 
در سراسـر کشـور با آن دسـت و پنجه نرم می کنند 
ایـن اسـت کـه در گذشـته داروهـای این بیمـاران 
رایـگان بـود امـا مدتـی اسـت کـه هزینه فرانشـیز 
داروها مخصوصـا داروهای خارجـی را باید پرداخت 
کننـد که ایـن هزینه بـالا بـوده و این موضـوع برای 
خانواده های آنها بسـیار سـخت اسـت. این مشـاور 
ژنتیک درباره ایـن باور کـه بیماران تالاسـمی عمر 
زیادی نمی کنند نیز به ایسـنا گفت: در گذشـته که 
انتقال خون فعـال نبود و بیماران تالاسـمی از سـن 
۸ یا ۱۰ سـالگی شـروع بـه خون گیـری می کردند 
و داروهـای آهـن زدا نیـز زود مصـرف نمی کردنـد 
ایـن افـراد زودتـر دچـار عوارضـی مثـل دیابـت یـا 
بیماری های دیگر مبتلا می شـدند و عمـر کوتاهی 
داشـتند امـا خوشـبختانه در حـال حاضر بیمـاران 
تالاسـمی دارای سن نسـبتا طبیعی هسـتند و اگر 
اداره ای این افـراد را اسـتخدام می کـرد اکنون باید 

بازنشسـته می شـدند.

اسـتاندار كرمـان گفـت: اسـتاندار كرمـان 
بـا اشـاره بـه اعـلام سـاعت شـناور در برخـی 
وزارتخانـه هـا گفـت: مدیـران حـق ندارنـد 
سـاعت كاری را تغییـر بدهنـد، مگـر سـتاد 
ملـی و سـتاد اسـتانی اعـلام بکنـد. زینـی وند 
گفـت: بایـد بـا جدیت طـرح هـای ایـن حوزه 
از جملـه محدودیـت هـای هوشـمند و طـرح 
شـهید سـلیمانی را دنبال كنیـم و قاعدتا برای 
بهتر شـدن وضعیت و تعدیل شـدن محدودیت 
هـا، طـرح شـهید سـلیمانی تـا پایـان كرونـا 
بایـد بـرای مدیریـت وضعیـت ادامـه داشـته 
باشـد تـا دوبـاره با پیـک هـای عجیـب مواجه 
نشـویم. اسـتاندار كرمـان در ادامـه بـا تاكیـد 
بـر اینکـه در بحـث فعالیـت ادارات و حضـور 
كارمنـدان مصوبـه سـتاد ملـی در شـهرهای 
دارای وضعیت زرد و نارنجی پابرجاسـت افزود: 
در شـهرهای بـا وضعیـت قرمـز بـه تشـخیص 
رییـس دسـتگاه وضعیت حضـور كاركنـان به 

یک سـوم كاهش یابـد و تاكید ما و سـتاد ملی 
ایـن اسـت كـه در شـهرهای قرمـز همـکاران 
اداری بـدون اخـلال در امـور ضـروری مـردم 
تـلاش كننـد و حضـور همـکاران بـه حداقـل 
برسـد. زینی ونـد تصریح كـرد: تصمیـم گیری 
در اختیـار مدیـران دسـتگاه هاسـت كـه باید 
بـه ایـن مسـئله توجـه كننـد اخلالـی در امور 
مردم ایجاد نشـود و حضـور همکاراشـان را در 
هفته جـاری بـه حداقـل برسـانند مگـر اینکه 
دسـتورالعمل مکتـوب دیگـری ابـلاغ شـود. 
اسـتاندار كرمـان بـا اشـاره بـه اعـلام سـاعت 
شـناور در برخـی وزارتخانـه ها گفـت: مدیران 
حـق ندارنـد سـاعت كاری را تغییـر بدهنـد، 
مگر سـتاد ملـی و سـتاد اسـتانی اعـلام بکند. 
وی افـزود: فرمانداران توجه داشـته باشـند كه 
چارچـوب طـرح اعمـال محدودیت ها شـفاف 
اسـت و در مواردی سـکوت كرده كـه جاهائی 
تجمـع وجـود دارد و در طرح دیده نشـده مثل 

آرامسـتان هـا، فرمانـداران اختیـار دارنـد بـا 
تدبیـر از تجمعـات جلوگیـری كننـد.

مشاور ارشد رییس دانشگاه علوم پزشکی كرمان 
نیز در این جلسه گفت: در استان كرمان در پیک 
كنونی ۷۶ درصد افزایش را نسبت به پیک اول 
داریم. ضمن اینکه ما پیک اول را نسبت به كشور 
به شکل جدی نداشتیم و اكنون رسما پیک دوم 
را داریم . دكتر نوذر نخعی گفت: كشور ما از 
جهت تراكم دو هفته ای تعداد بیماران نسبت به 
جمعیت، بین درجه دو و سه از هفت درجه تعریف 
شده در دنیا قرار دارد. مشاور ارشد رییس دانشگاه 
علوم پزشکی كرمان افزود: در سطح كشور به ازای 
100 هزار نفر جمعیت تاكنون 5۶ نفر مورد قطعی 
فوت داشته ایم و آمار استان كرمان مانند كشور 
است اما در تعداد موارد مثبت در جمعیت 100 
هزار نفر عدد استان از كشور بالاتر است. نخعی 
تصریح كرد: عدد مرگ و میر در استان كرمان 
علی رغم افزایش ابتلاء، بالاتر از كشور نیست و 

نشان می دهد اقدامات درمانی و بیمارستان ها 
به نسبت خوب است اما روند افزایش ابتلاء كه 
مربوط به اقدامات پیشگیرانه است، نشان می 
دهد باید در پیشگیری همچنان جدی تر جلو 
برویم. این متخصص پزشکی اجتماعی دانشگاه 
علوم پزشکی كرمان بیان كرد: در پیک فعلی عدد 
مرگ و میر نسبت به پیک های قبلی خیلی بالاتر 
است و نزدیک به 500 مرگ روزانه در كشور 
رسید كه خوشبختانه رو به كاهش است. نخعی 
تصریح كرد: در استان كرمان در پیک كنونی ۷۶ 
درصد افزایش را نسبت به پیک اول داریم. ضمن 
اینکه ما پیک اول را نسبت به كشور به شکل 
جدی نداشتیم و اكنون رسما پیک دوم را داریم . 
مشاور ارشد رییس دانشگاه علوم پزشکی كرمان 
در پایان اظهار كرد: لغو گردهمایی های كوچک 
مانند رستوران و میهمانی ها، مراسم ترحیم، 
عروسی و ...، تعطیلی مراكز آموزشی و مدارس، 
محدودیت مرزی و پیشگیری از گسترش بیماری 
از یک كشور به كشور دیگر، لغو تجمع های 
انبوه، افزایش دسترسی به ماسک و سایر وسایل 
پیشگیری، آگاه سازی و اطلاع رسانی عمومی از 
جمله اقدامات اثربخش دولت ها برای مهار شیوع 

كرونا در سطح دنیاست.

دوران کرونایی  و  رنج  و  مشقت  بیماران  تالاسمی 
که  دیده  نشد!

استاندار: 

کرمان  در  پیک دوم  کرونا   قرار  دارد

گزارش
ایسنا

ادارات  استان تعطیل نیستند
جانشین استاندار در ستاد مدیریت كرونا در استان كرمان با اشاره به 
بحث و تبادل نظر درباره حضور كارمندان در ادارات در ستاد ملی كرونا 
اظهار كرد: آنطور كه گفته شده ادارات تعطیل نیستند و با حداقل حضور 
نیروها باید كار انجام شود. محمدصادق بصیری در جلسه ستاد استانی 
مدیریت كرونا با گرامیداشت شهادت شهید فخری زاده دانشمند هسته 
ای كشور اظهار كرد: شهید فخری زاده به جرم تلاش در جهت عزت و 
اقتدار ایران اسلامی به دست تروریست های صهیونیستی به شهادت 
رسید. وی در ادامه با اشاره به مصوبات امروز ستاد ملی كرونا افزود: 
در این جلسه اعلام شد ۶1 درصد تخت های ICU كشور در شرایط 
پیک بیماری در اختیار بیماران كرونائی بوده و ۲۲00 تخت آی سی 
یو اضافه شده و كشور از هر جهت آماده است و تلاش دست اندر كاران 
برای كاهش بیماری است. بصیری با تاكید مجدد بر رعایت پروتکل 
های بهداشتی و خودداری از میهمانی و دورهمی ها تصریح كرد: باید 
سبک زندگی جدید را یاد گرفته و در جامعه گسترش بدهیم. معاون 
سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار كرمان بیان كرد: در ستاد ملی 
كرونا اعلام شد اعمال چند مرحله محدودیت ها دارد نتیجه می دهد 
و سیر نزولی ابتلا به كرونا را به تدریج شاهد هستیم. جانشین استاندار 
در ستاد مدیریت كرونا در استان كرمان افزود: امروز اعلام شد به جز 
15 شهرستان، بقیه شهرستان های كشور سیر نزولی ابتلا به كرونا را را 
پیدا كرده اند و آمار استان كرمان نیز در موارد بستری و مرگ و میر سیر 
نزولی دارد و امیدواریم محدودیت ها با جدیت پیگیری شود تا بتوانیم 
شاهد بهتر شدن وضعیت باشیم. بصیری با اشاره به بحث و تبادل نظر 
درباره حضور كارمندان در ادارات در ستاد ملی كرونا اظهار كرد: آنطور 
كه گفته شده ادارات تعطیل نیستند و با حداقل حضور نیروها باید كار 
انجام شود. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار كرمان در ادامه 
گفت: با گذشت ۹ ماه از فعالیت ستاد كرونا تجربیاتی كسب كرده و فراز 
و شیب هایی در اجرای مصوبات و برنامه های ستاد داشته ایم كه با 
پیشنهاد استاندار شیوه نامه تدوین شده تا ملاک عمل باشد و هر كس 

تعریف و جایگاه خود را بداند و براساس همان عمل كند.

طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی كرمان در 
۲۴ ساعت گذشته 5۷ بیمار جدید كرونایی 
در بیمارستان های استان بستری شدند. بر 
این اساس تعداد كل موارد بستری دارای تست مثبت كرونا 
در استان به 1330۷ نفر رسید. هم اكنون ۶۲1 نفر به دلیل 
ابتلای قطعی به كرونا در بیمارستان های استان بستری اند. از  
5۷ مورد جدید بستری 3۹ نفر در حوزه دانشگاه علوم پزشکی 
كرمان بستری اند. همچنین 5 نفر در حوزه دانشگاه علوم 
پزشکی بم و 13 نفر در حوزه علوم پزشکی رفسنجان هستند. 
طبق این گزارش در ۲۴ ساعت گذشته ۲۶ نفر به دلیل ابتلا 
به كووید1۹ در استان كرمان جان خود را از دست داده اند. از 
این ۲۶ مورد، 13 نفر در حوزه دانشگاه علوم پزشکی كرمان 
بوده اند. همچنین ۸ نفر در حوزه دانشگاه علوم پزشکی 
رفسنجان به دلیل ابتلا كرونا فوت شد. 1 مورد فوت ناشی از 
كرونا مربوط به دانشکده علوم پزشکی سیرجان بوده است. 
۲ مورد فوت ناشی از كرونا در حوزه دانشگاه علوم پزشکی بم 
ثبت شده است. ۲ مورد فوت هم در جنوب استان ثبت شده 
است. مجموع جانباختگان ابتلای قطعی به كووید 1۹ در 

كرمان به 1۸۸1 نفر رسیده است.

كرمان گفت:  استان  دامپزشکی  مدیركل 
خوراک طیور یکی از مهمترین كانون های 
خطر انتقال و انتشار بیماری آنفلوآنزای پرندگان 
است. دكتر حسین رشیدی در نشست بررسی و مطالعات 
اپیدمیولوژیک و آنالیز خطر بیماری های دامی در تبیین 
اهمیت بیماری آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان، گفت: با توجه 
به مشکلات تامین خوراک مرغداری ها، كم بودن دان سهمیه 
ای و سو استفاده و تقلبات برخی افراد در تامین دان مرغداری 
ها به صورت آزاد و جابجا شدن دان بین مرغداری ها، خوراک 
طیور یکی از مهمترین عوامل خطر انتقال و انتشار بیماری 
آنفلوانزا پرندگان می باشد. وی ضدعفونی كردن خوراک 
طیور را حایز اهمیت اعلام نمود و گفت: نظارت جدی بر 
خوراک طیور در زمان انتقال از كارخانه، بین دوره های پرورش 
و بین مزارع اهمیت فراوان در پیش گیری از این بیماری دارد. 
رشیدی با بیان اینکه عرضه متمركز و رسمی دان آزاد، به رفع 
بسیاری از مشکلات مربوط به خوراک طیور كمک خواهد 
كرد گفت: از جمله نقاط پرخطر خوراک طیور كارخانه ها و 
انبارهای خوراک غیرمجاز فاقد استانداردهای بهداشتی می 
باشد ضمن اینکه مراكز عرضه و مرغداری هایی كه خودشان 
اقدام به ساخت و فروش خوراک می كنند و خوراک موجود در 
فروشگاه های پرندگان زینتی نیز از جمله این نقاط پر خطر 
می باشد. مدیركل دامپزشکی استان كرمان گفت: واحدهای 
پرخطر این بیماری در چند گروه طبقه بندی شده و از طریق 
این اداره كل برای تهیه بانک اطلاعاتی، این نقاط پر خطر به 
شهرستان ها اعلام شده است و بر لزوم مراقبت این واحدها و 
دریافت گزارشات شهرستان ها تاكید گردیده است. این مقام 
مسئول این نقاط پرخطر را مرغداری های فاقد استانداردهای 
بهداشتی، واحدهای سایر ماكیان، پرندگان بومی و صنعتی 
حاشیه تالاب ها و آبگیرها، مناطقی كه تراكم واحدهای 
پرورش طیور در آنها بالا است و در فاصله كمی از هم قرار دارند، 
مرغداری های نزدیک به جاده ها و كشتارگاه ها، واحدهای 
نزدیک به زمین های كشاورزی كه از كود مرغی استفاده می 
كنند، مرغداری های صنعتی نزدیک به پرندگان بومی، زنده 
فروشی ها و فروشگاه های پرندگان زینتی اعلام كرد و گفت: 
علی رغم اهمیت مراقبت از این واحدها، به دلیل ترددهای 
غیرضروری كه بعنوان مهمترین عوامل انتقال و انتشار بیماری 
شناخته می شود، اطلاع گیری از تلفات بیماری در مرغداری 
ها باید از طریق ارتباط موثر با مرغداران و نمایندگان آنها، 
اتحادیه و تعاونی مرغداران و همین طور كلینیسین های طیور 
صورت پذیرد كه البته این اداره كل در تعامل كامل با مراكز 
بخش خصوصی و اتحادیه و تعاونی های طیور می باشد. وی از 
مانور دورمیزی آنفلوانزای فوق حاد توسط این اداره كل و شبکه 
های دامپزشکی شهرستان ها خبر داد و بیان كرد: فعالیت های 
پیشگیرانه در مرغداری های استاندارد باید بر اطلاع رسانی 
و آموزش در خصوص بیماری و اصول بیوسکیوریتی برای 
جلوگیری از ورود ویروس به مزرعه متمركز باشد ضمن اینکه 
در واحد های فاقد استانداردهای بهداشتی جلوگیری از انتشار 

بیماری به دیگر پرندگان اهمیت ویژه ای دارد.

حضور مرگبار کرونا  در کرمان
1881 قربانی

خوراک طیور، مهمترین 
کانون خطر انتشار بیماری 

آنفلوآنزای پرندگان

خبر

خبر

خبر

مشاور ژنتیك و مسئول درمان بیماران تالاسمی دانشگاه علوم پزشکی سیرجان گفت: با توجه به 
شیوع کرونا تعداد اهدا کنندگان خون کم شده است و خیلی از افراد در دروان کرونا از اهدای خون 
به دلیل ترس از ابتلا به کرونا واهمه دارند، لذا در این روزها که رنج و درد بیماران تالاسمی زیادتر 
شده است و بزرگترین معضل آنها دریافت خون است "بیایم با اهدای خون، به آنها زندگی ببخشیم، 
وی ادامه داد: خون افراد تالاسمی ناکارآمد است بنابراین اولین نیاز این بیماران، خون سالم است و 

این خون سالم به راحتی کار انتقال اکسیژن را در بدن این بیماران را انجام می دهد.

دانا
س: 

عک
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جمعی از بزرگان منطقه گروه چهار فاریاب، ۴ هکتار زمین را به منظور امور ورزشــی 
به هیئت فوتبال این شهرستان واگذار كردند.شهرام شهدوستی رئیس هیئت فوتبال 
شهرستان فاریاب در گفت و گو با خبرنگار گروه استان های باشگاه خبرنگاران جوان 
از كرمان، گفت: جمعی از بزرگان منطقه گروه چهار فاریاب با حضور شهردار، فرمانده 
نیروی انتظامی، سپاه پاسداران و رئیس شواری، ۴ هکتار زمین را به هیئت فوتبال این 
شهرستان واگذار كردند.او افزود: قرار است، زمین چمن مصنوعی فوتبال مزین به نام 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی در این شهرستان راه اندازی شود تا بدین ترتیب گام 
بزرگی در زمینه پیشرفت فوتبال شهرستان فاریاب برداشته شود.شهدوستی با اعلام 
اینکه از امروز كار های زیر بنایی این زمین آغاز شــد، از هیئت فوتبال استان كرمان 
خواستار حمایت بیشتر  شد. او تصریح كرد: در مراســم كلنگ زنی این زمین چمن 
مصنوعی، فرمانده سپاه پاسداران این شهرستان نیز در زمینه دایر كردن یک باب سالن 

ورزشی فوتسال در این مکان قول مساعد داد.

واگذاری ۴ هکتار زمین در فاریاب 
برای امور ورزشی

دادستان عمومی و انقلاب منوجان گفت: ۴ واحد صنفی متخلف به دلیل رعایت نکردن محدودیت های كرونایی 
در شهرستان منوجان پلمب شدند.به گزارش خبرنگار گروه استان های باشگاه خبرنگاران جوان از كرمان، امید 
رضایی، دادستان عمومی و انقلاب شهرستان منوجان در حاشیه بازرسی مشترک دادستانی، فرمانداری، اداره 
صمت، اتاق اصناف، مركز بهداشت و نیروی انتظامی از صنوف منوجان گفت: با هدف نظارت بر اجرای دستورالعمل 
های بهداشتی از واحد های صنفی شهرستان منوجان بازدید شد كه ضمن پلمب ۴ واحد صنفی متخلف، به ۲۶واحد 
تذكر كتبی داده شده و ۷ واحد نیز اخطار دریافت كردند.او افزود: مواردی كه سلامت عامه مردم را تهدید می كند، 
سرپیچی از دستورالعمل های بهداشتی به حساب می آید.رضایی بیان كرد: رعایت نکردن دستورالعمل های 
بهداشتی، رعایت نکردن فاصله اجتماعی در مکان های عمومی، عرضه مواد غذایی از سوی متصدیان فروشگاه ها 
بدون استفاده از ماسک و دستکش از موارد تخلف بهداشتی محسوب می شوند. او با اشاره به اینکه با واحد های 
متخلفی كه نسبت به رعایت دستورالعمل های بهداشتی بی توجه هستند به شدت برخورد می شود، گفت: هدف از 
اجرای این شیوه نامه ها حفظ سلامت مردم است و از تمامی اصناف و مردم درخواست داریم تا دستورالعمل های 

بهداشتی را رعایت و از ورود مشتریان بدون ماسک به واحد های صنفی خودداری كنند.

پلمب ۴ واحد صنفی متخلف 
در منوجان

مدیر جهادكشاورزی عنبرآباد با اشاره به مثمر ثمر بودن 10 هزار هکتار باغ مركبات در عنبرآباد، گفت: 
پیش بینی می شود 1۷0 هزار تن انواع ارقام مركبات از این باغات برداشت شود.به گزارش خبرنگار 
گروه استان های باشگاه خبرنگاران جوان از كرمان، محسن طاهری، مدیر جهاد كشاورزی شهرستان 
عنبر آباد با اعلام اینکه حدود 13 هزار هکتار از باغات شهرستان عنبرآباد به كاشت محصول مركبات 
اختصاص یافته كه از كل این سطح،  10 هزار هکتار آن مثمر ثمر است، گفت: پیش بینی می شود 
1۷0 هزار تن انواع ارقام مركبات از این باغ ها برداشت شود.او افزود: بیش از ۲0 رقم تجاری مركبات، 
شامل انواع ارقام لیمو ترش، لیمو شیرین، پرتقال محلی، والنسیا، نارنگی و گریپ فروت در منطقه تولید 
می شود.طاهری با اشاره به اینکه عملیات برداشت از شهریور ماه امسال با ارقام زودرس شروع شده و 
با برداشت ارقام دیررس، شامل والنسیا و انواع گریپ فروت تا پایان اسفندماه ادامه خواهد داشت، بیان 
كرد: اقلیم شهرستان عنبرآباد برای كشت و كار و توسعه مركبات مناسب است.او با اشاره به اینکه انواع 
مركبات در منطقه از نظر كیفیت بی نظیر است، بیان كرد: در تولید مركبات در این منطقه هیچ گونه 

سم پاشی صورت نمی گیرد و این محصولات روانه بازار های داخلی و خارجی می شوند. 

پیش بینی برداشت ۱۷۰ هزار تن 
مرکبات در عنبرآباد

خبرخبر

وزیـر نیـرو گفـت: برداشـت غیرمجـاز از 
چاه های اسـتان كرمان بسـیار زیاد است 
و باید با معیشـت جایگزین چاه غیرمجاز 
را مسـدود كرد.بـه گـزارش خبرگـزاری 
تسـنیم   رضـا اردكانیـان صبح دیـروز در 
جلسه سـازگاری با كم آبی استان كرمان 
كـه بـه صـورت ویدئوكنفرانـس حضـور 
داشـت با بیـان اینکـه بـه لحاظ شـرایط 
ویـروس كرونـا امکان حضـور همـکاران 
از اسـتان ها نبـود و این جلسـه به صورت 
ویدئـو كنفرانـس برگـزار می شـود اظهار 
داشت: سـازگاری با كم آبی مسئله بسیار 
مهمـی در كشـور و اسـتانها اسـت و باید 
بـا جدیـت پیگیـری شـود.وی بـا بیـان 
اینکـه كارگروه ملی سـازگاری بـا كم آبی 
برگزار شـده و در این كارگـروه ملی همه 
دسـتگاه ها حضـور دارند گفت: شـخصاً با 
پیشـنهاداتی كه از سـوی اسـتان كرمان 
ارایه شده مشـروط با فراهم شـدن منابع 
آن هیـچ مخالفتـی نـدارم و بـه نظـرم 
پیشـنهادات خوبی ارائه شـده است.وزیر 
نیرو با اشـاره بـه اینکه در گزارش اسـتان 
كرمـان آمـده كـه برداشـت غیرمجـاز از 
چاه هـا 10 درصـد مجمـوع برداشـت ها 
اسـت افـزود: ایـن مقـدار بسـیار زیـاد 
اسـت و باید با معیشـت جایگزین همین 
مقدار چـاه غیرمجـاز را مسـدود كرد.وی 
بـا بیـان اینکه عـزم خوبـی بـرای كاهش 
مصرف آب در اسـتان كرمان وجـود دارد 
گفـت: امیدواریـم بـا جدیـت بیشـتر از 
برداشـت های غیرمجـاز آب در اسـتان 
جلوگیـری شـود.اردكانیان بـا اشـاره بـه 
اینکـه بایـد بتوانیـم مشـکلات كم آبـی 
اسـتان كرمان را حل كنیم افـزود: در این 
محدودیـت زمانی خارج از مسـائل جزئی 
و بخشـی نگـری بـه فکـر رفع مشـکلات 
كم آبـی در كوتـاه مـدت باشـیم.وی بـا 
بیان اینکـه انتقال خـارج از حـوزه آب به 
اسـتان كرمـان را ملـزم به تصویـب طرح 
سـازگاری باكم آبـی در كارگـروه ملـی 
كردیم گفـت: در ایـن كارگروه سـهم هر 

نهـادی باید مشـخص باشـد.

جانشـین رئیـس چهاردهمیـن کنگـره 
بیـن المللـی دانـش اعتیـاد، گفـت: 
براسـاس تحقیقـات علمـی احتمـال 
ابتـلای مصرف کننـدگان مـواد مخدر به 
کرونا بیشـتر از سـایر افراد عادی اسـت.

علـی فرهودیـان، اظهـار داشـت: حدود 
یک سـال گذشـته ویـروس کوویـد ۱۹ 
در جهان بـروز یافـت و ۱۰ مـاه پیش در 
ایران مـوارد ابتلا به آن گزارش شـد و در 
حال حاضـر ایـران یکـی از کشـورهایی 
اسـت که در حال مقابلـه با ایـن بیماری 
اسـت و وارد تحقیقـات گسـترده ای در 
این زمینه شـده اسـت.وی افزود: درباره 
موضـوع اعتیـاد و کرونا بـرای اولیـن بار 
مقالـه ای توسـط کشـور مـا تهیـه شـده 
کـه در انجمـن جهانی طـب اعتیـاد نیز 
چاپ شـده اسـت. همچنیـن تحقیقاتی 
بـر اسـاس پیمایـش هـای جهانـی در 
فـاز یـک و دو انجـام گرفتـه و بر اسـاس 
آن مشـخص شـده اسـت کـه مصـرف 
کننـدگان مـواد مخدر نسـبت به سـایر 
مبتلایـان بـه ویـروس کرونـا، خدمـات 
کمتـری دریافـت کرده اند.جانشـین 
رئیـس چهاردهمین کنگره بیـن المللی 
دانش اعتیاد و نشسـت آسـیایی انجمن 
جهانـی طـب اعتیـاد بـا بیـان اینکـه 
موضوع کرونـا و اعتیـاد از جمله مباحث 
مـورد طـرح در این کنگـره خواهـد بود، 
گفت: ایران جزء کشـورهای پیشـگام در 
جهت مقابلـه بـا اعتیـاد و کرونا اسـت و 
برگزاری کنگره آسـیایی طـب اعتیاد در 
کشـور مـا می توانند نتایـج موثـری را به 
همراه داشته باشـد.وی در پاسـخ به این 
پرسـش که آیـا مصـرف کننـدگان مواد 
مخدر نسبت به سـایر افراد جامعه کمتر 
مبتـلا بـه کرونـا می شـوند، گفـت: خیر 
بـه هیچ عنـوان چنین نیسـت و شـواهد 
جـدی علمـی حکایـت از ایـن دارد کـه 
حتی احتمـال ابتلا بـه کرونـا در مصرف 
کننـدگان مواد مخدر بیشـتر اسـت چرا 
کـه نـه تنهـا سیسـتم ایمنـی ایـن افراد 
ضعیـف تـر از سـایر افـراد عـادی اسـت 
بلکـه رعایـت پروتکل هـای بهداشـتی 
توسـط این افـراد نیـز کمتر مـورد توجه 
قـرار می گیـرد. همچنیـن درصـورت 
ابتـلای مصرف کننـدگان مـواد مخدر به 
کرونا امـکان بروز عوارض شـدید ناشـی 
از ایـن بیمـاری در آنهـا بیشـتر اسـت.

علاقمنـدان جهت کسـب اطلاع بیشـتر 
www. بـه وبسـایت کنگـره بـه نشـانی

ascongress.ir مراجعـه نماینـد.

استاندار کرمان گفت: اجرای دیگر 
طرح های انتقال آب به استان کرمان 
منوط به تصویب سند سازگاری 
با کم آبی استان بود که با موافقت 
سند  این  تصویب  و  نیرو  وزیر 
مجوزهای لازم برای تخصیص آب 
در پیشنهادات استان قرار خواهد 
گرفت. دکتر" علی زینی وند" پیش از 
ظهر هشتم آذرماه در جلسه کارگروه 
ملی سازگاری با کم آبی در ارتباط 
ویدئوکنفرانس با وزارت نیرو گفت: 
از وزیر نیرو این درخواست را داریم 
که با توجه به وضعیت خشکسالی 
و کم آبی حاکم بر استان کرمان، 
طرح های انتقال آب به استان را در 
اولویت کاری این وزارتخانه قرار 
دهند.وی با اشاره به سند سازگاری 
با کم آبی استان کرمان بیان کرد: 
تصویب این سند در استان کار بسیار 
بزرگ و ماندگاری خواهد بود و از 
مسئولین دستگاه های مرتبط که در 
تهیه این سند تلاش کردند، تشکر 
ویژه را داریم.استاندار کرمان با تاکید 
برآنکه این سند بسیاری از کارهای 
استان را تسهیل خواهد کرد افزود: 
انتظار می رود حرف های متفاوت به 
مردم و افکار عمومی مخابره نشود و 
ابهامی در افکار عمومی ایجاد نشود.
عالی ترین مقام اجرایی دولت در 
استان کرمات با اشاره به مفاد این 
سند اظهار کرد: طبق سند سازگاری 

با کم آبی، استان کرمان  باید ظرف 
مدت ۵ سال ۲ میلیارد متر مکعب 
آب صرفه جویی کند که ما فقط ۵۰ 
درصد آن را پذیرفتیم و این میزان 
ظرفیت  به  توجه  با  صرفه جویی 
استان تعهد بالایی نیست و حتما 
محقق خواهد شد.زینی وند با تاکید 
برآنکه رسانه ها در این راستا برای 
اغنا و همراهی گروه های هدف، گام 
بردارند، تصریح کرد: در تغییر الگوی 
کشت منافع و مسایل مردم حتما باید 
رعایت شود و حتی اگر اجرا مصوبات 
این سند با تاخیر روبرو شود اشکالی 
ندارد اما تاکید می کنم مسایل مردم 
باید به صورت ویژه رعایت شود.وی 
اظهار کرد: سند سازگاری با کم آبی 
استان باید شفاف و محکم باشد تا 
افراد بعد از ما نیز به راحتی بتوانند 
آن را اجرا کنند و هیچ ابهامی در آن 

وجود نداشته باشد.استاندار کرمان 
با بیان اینکه برای تامین آب شرب 
برخی از مناطق استانی، گاهی اوقات 
مجبوریم از قوانین عدول کنیم و 
زیرا مسئله آب شرب مردم شوخی 
ندارد، عنوان کرد: این طرح باید با 
جدیت اجرا شود و امیدواریم همه 
ما به گونه ای عمل کنیم که حتی 
بتوانیم یک قدم از برنامه زمانبندی 
جلوتر باشیم.زینی وند با تاکید بر 
اینکه در این طرح همراهی مردم 
مهم است زیرا بدون همراهی مردم 
این کار ابتر می ماند، اعلام کرد: 
اجرای دیگر طرح های انتقال آب به 
استان کرمان منوط به تصویب سند 
سازگاری با کم آبی استان بود که با 
موافقت وزیر نیرو و تصویب این سند 
مجوزهای لازم برای تخصیص آب در 
پیشنهادات استان قرار خواهد گرفت.

حوادث رانندگی سالانه جان بسیاری از هموطنانمان 
را به خطر انداخته و هزینه های بسیاری را نیز به 
جامعه تحمیل كرده است. جنوب كرمان هم بی 
نصیب از این حوادث نبوده و اخبار تکراری تصادفات 
شهری و جاده ای در این منطقه، موردی است كه 
نمی توان به آن بی توجه بود. ابراهیم محمدی مدیر 
مركز فوریت هاي پزشکي جنوب استان كرمان در 
مورد آمار حوادث رانندگی و ماموریت های تصادفی 
اورژانس جنوب به كاغذ وطن گفت:  بر اساس آمار 
ماموریت هایی كه در سال داریم، تقریبا 33 درصد 
ماموریت های اورژانس جنوب، تصادفی است،  در 
كشوراین آمار چیزی حدود ۲3 درصد است و در 
نتیجه در جنوب، ماموریت های تصادفی حدود 10 
درصد  بیشتر از نرم كشوری  است. این آمار نتیجه 
آمار بالای تصادفات منطقه است. دكتر محمدی می 
گوید: یکی از دلایلی كه تصادفات جاده ای در جنوب 
استان بیشتر می شود، نبود تعداد كافی بزرگراه در 
جنوب است، تنها بزرگراهی كه در جنوب وجود دارد، 
بزرگراه جیرفت، كهنوج و جیرفت به منوجان است 
و  بقیه جاده های جنوب كرمان یا جاده های اصلی و 
یا جاده های فرعی هستند خصوصا جاده های فرعی 
روستایی زیادی داریم كه حادثه آفرینند. مدیر مركز 
فوریت هاي پزشکي جنوب ادامه می دهد: مردم  هم به 
مقررات راهنمایی و رانندگی خیلی توجه نمی كنند و 
این موضوع و نزدیکی زمین های كشاورزی به جاده ها 
در افزایش تصادفات بی تاثیر نیست.  به گفته محمدی 
این موضوع كه جنوب استان حد فاصل و راه ارتباطی 

چند استان است هم در افزایش تصادفات تاثیر دارد. 
ابراهیم محمدی یادآور شد: نوع خودروهای شخصی 
هم در رخ دادن حوادث جاده ای بی تاثیر نیست ، 
در جنوب كرمان  با توجه به شرایط اقتصادی مردم، 
اكثر خودرو ها پراید یا نهایت پژو ۴05 است كه در 
حوادث جاده ای آسیب فراوانی می بینند.مدیر مركز 
فوریت هاي پزشکي جنوب استان ضمن اشاره به آمار 
بالای قاچاق سوخت و انسان در جنوب كرمان ، می 
گوید: خصوصا  در محور رودبار به ایرانشهر قاچاق 
سوخت و قاچاق انسان بسیار رخ می دهد و  ماشین 
هایی كه سوخت قاچاق می كنند معمولا بدون پلاک 
و با سرعت زیاد رانندگی كرده و احتیاط نمی كنند و 

باعث تصادف می شوند.
 جایگاه های ویژه برای جابه جایی 

بیماران کرونایی
 ابراهیم محمدی در مورد اورژانس هوایی جنوب 
استان می گوید:  ما پاییز سال گذشته این بحث را 

پیگیر شدیم و مصوبش هم كردیم اما مشکلی كه در 
این بین، وجود دارد این است كه كسی نیست  كه این 
آمادگی را داشته باشد كه بالگرد در اختیار ما بگذارد 
.او ادامه داد: در سراسر استان،  تنها پایگاه اورژانس 
هوایی در شهرستان كرمان وجود دارد. كه شعاع 
پروازی آن هم 1۶0 كیلومتر است یعنی حداكثر تنها تا 
روستای سربیژن می تواند بیاید.هیچ كدوم از دانشگاه 
های علوم پزشکی به غیر كرمان این پایگاه را ندارند 
و علت هم وجود پایگاه هوانیروز در شهر كرمان است 
كه با دانشگاه علوم پزشکی برای ماموریت های هوایی، 
قرارداد بسته است.  در پایان محمدی به تیم های ویژه 
و جایگاه های اختصاصی برای جابه جایی بیماران 
كرونایی هم اشاره كرده و می گوید:  در هر شهرستانی 
یک پایگاه  اختصاص با یک آمبولانس برای جا به جایی 
بیماران كرونایی خصوصا  بیماران مثبت كرونایی، در 
نظر گرفته شده و تلاش شده است كه كمترین ریسک 

برای انتقال آلودگی وجود داشته باشد.

آمار سوانح جاده ای جنوب بیشتر از میانگین
سند سازگاری با کم آبی استان کرمان تصویب شد

نماینـده مـردم جیرفـت و عنبرآباد در مجلس شـورای اسـلامی 
از پیگیـری ثبت جهانـی تپه هـای باسـتانی کُنارصَنـدل واقع در 
میانه این دو شهرسـتان خبر داد.ذبیح الله اعظمی روز شـنبه در 
گفت و گـو با خبرنـگار ایرنـا با بیـان اینکـه تپه هـای کنارصندل 
از تپـه» الـف و ب « بـا فاصلـه یـک و نیـم کیلومتـری از یکدیگر 
تشـکیل شـده اسـت، گفت: تپه »الف« مربوط بـه دوران پیش از 
تاریخ ایران باسـتان بـوده که این اثـر در تاریخ یکـم فروردین ماه 
سـال ۱۳۴۵ با شـماره »۵۰۹« به  عنوان یکـی از آثار ملـی ایران 
بـه ثبـت رسـیده اسـت.وی افـزود: در تپـه کنـار صنـدل »ب« 
یـک قلعـه حاکـم نشـین، معبـد، کتیبه هـا و لوح هایی بـا خطی 
ناشـناخته پیدا شـده  اسـت.نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در 
مجلس شـورای اسـلامی محل تپه هـای باسـتانی کنارصندل را 
شهرسـتان جیرفت، روسـتای کنـار صندل اعـلام کـرد و ارتفاع  
ایـن تپه هـا را بـه ترتیـب ۱۳ و ۲۱ متـر دانسـت.وی اظهـار 
داشـت: با توجه بـه اهمیـت تاریخـی و باستان شناسـی تپه های 
کنارصنـدل در تاریـخ و تمـدن بشـری برنامه هـای ویـژه ثبـت 
جهانی این تپه در دسـتور کار قرار گرفت.ایـن نماینده مجلس از 
پیگیری ثبـت تپه هـای باسـتانی کنارصندل در سـازمان جهانی 
یونسـکو خبـر داد و ثبـت جهانـی ایـن تپه هـا را یـک موفقیـت 
بـزرگ دانسـت و گفـت: امیـدورام بتوانـم تـا پایـان ایـن دوره 
مجلس، موضـوع را به نتیجـه دلخواه و مـورد نظر مردم برسـانم.
وی افـزود: بـا توجه بـه ظرفیـت مطلـوب وجـود اعضـای هیات 
علمـی متخصـص باستان شناسـی جیرفتی شـاغل در دانشـگاه 
جیرفت و دانشـگاه تهران، ایـن طرح آینده روشـنی دارد.اعظمی 
طرح مشـخص کردن عرصه محوطه باسـتانی کنارصندل، اقدام 
بـرای ثبت ملـی عرصـه اصلـی محوطـه کنارصنـدل و اقـدام در 
راسـتای ثبت جهانی تپه هـا و محوطـه کنارصنـدل را از اقدامات 
در حـال پیگیـری دانسـت و گفـت: ایـن امـورات بـا همـکاری و 
کمک نخبـگان باستان شناسـی جیرفـت محقق می شـود.امروز 
میـراث گران بهایـی از مـردم دوران هزاره سـوم قبـل از میلاد در 
جنـوب کرمـان و میـان دو شـهر جیرفـت و عنبرآبـاد به یـادگار 
مانده اسـت.در موزه باسـتان شناسـی جیرفت نیز افزون بر ۵۰۰ 
اثر تاریخـی همچـون مجسـمه هایی از جنس مفرغ، سـفال های 
منقـوش و سـاده و زیـورآلات بسـیار زیبایی بـه نمایـش درآمده 
اسـت.آخرین کاوش های باستان شناسـی کنارصندل، ۱۴ سـال 
قبـل انجـام شـده اسـت. روسـتای کنارصنـدل در فاصلـه  ۳۰ 
کیلومتری جنوب شـهر جیرفت واقع شـده اسـت که کاوش های 
باسـتان شـناختی در محوطه باسـتانی آن به سرپرسـتی 'یوسف 
مجیـدزاده' در تپه های جنوبی و شـمالی کنارصندل، گورسـتان 
مطـوط آبـاد در ۸۰۰ متری شـرق تپه  جنوبـی و گورسـتان قلعه 
کوچـک در چهار کیلومتری شـمال غرب روسـتای کنـار صندل 

انجام شـده اسـت.

ثبت جهانی تپه های کُنارصَندل 
در دستور کار قرار دارد

چاه های غیرمجاز استان 
را  با  معیشت جایگزین 

باید مسدود کرد

مصرف کنندگان 
موادمخدر  بیشتر 

در معرض کرونا  هستند

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

کاغذ جنوب

دانش آموزان روستای سورگاه در شهرستان قلعه گنج 
برای اینکه بتوانند با اینترنت مناسب از آموزش های 
مجازی شبکه شاد استفاده کنند بر بلندای تپه نزدیک 
روستای خود آشیانه ای درست کرده اند.به گزارش ایرنا، 
اگر ویروس کرونا در جهان شیوع پیدا نمی کرد، امروز 
بسیاری از مشکلات را نداشتیم. یکی از مشکلاتی که 
کرونا ایجاد کرد تعطیلی مدارس است، مشکلی که 
بیشتر دانش آموزان در کشورهای مختلف با آن دست 
به گریبان هستند چراکه آموزش از راه دور و مجازی، 
زیرساختی بنام اینترنت نیاز دارد و این زیرساخت هنوز 
در برخی مناطق مهیا نشده است. یکی از این مناطق، 
سورگاه است. روستایی که با مرکز استان کرمان حدود 
۵۷۰ کیلومتر فاصله دارد.ماجرا از انتشار یک فیلم در 
شبکه های اجتماعی شروع شد، فیلمی که توسط خانواده 
یکی از دانش آموزان روستای سورگاه بخش چاه دادخدای 
قلعه گنج، ضبط و در اختیار کاربران فضای مجازی شهر 
رمشک در جنوب کرمان گذاشته شد. در فیلمی که به آن 
اشاره کردیم تعدادی از دانش آموزان برای دسترسی به 
اینترنت و حضور در کلاس های مجازی شبکه شاد، بالای 
تپه ای در نزدیکی سورگاه، آلونکی با استفاده از چوب و 
گونی های پلاستیکی برای خود درست کرده اند تا هنگام 
درس خواندن از وزش باد و نور شدید آفتاب در امان باشند. 
درواقع آن ها از این آشیانه کوچک به عنوان یک کلاس 
درس استفاده می کنند. پیشنهاد می کنیم ابتدا این فیلم 
را ببینید و بعد در ادامه گزارش، گفت و گوی ما با اهالی 

سورگاه و مسوولان را بخوانید. 
ایوب رمشکی مدیر مدرسه ابتدایی سورگاه است.او 
ابتدا به بیان مشکلات آموزشی مدرسه روستا پرداخت 
و گفت: مدرسه ابتدایی شهید فاریابی سورگاه ۸۵ 
دانش آموز دارد. فضای مدرسه کوچک و سه کلاس 
درس دارد.به گفته او، سازمان نوسازی، برای این 
روستا یک مدرسه جدید احداث کرده و مراحل پایانی 
ساختمان جدید مدرسه در حال انجام است.مدیر 
مدرسه ابتدایی روستای سورگاه افزود: وضعیت پوشش 
آنتن تلفن در روستای سورگاه ضعیف است و برای 
ارتباط تلفنی ناچار هستیم به بیرون از منازل و یا 
بالای تپه برویم.وی تصریح کرد: اینترنت موجود در 
این روستا از نوع نسل دوم »۲G« و بسیار ضعیف 
است به طوری که اصلا هیچ تصویری روی گوشی 
تلفن همراه دانلود )بارگذاری( نمی شود.مدیر مدرسه 
ابتدایی روستای سورگاه با بیان اینکه دانش آموزان 

مدرسه ما به دلیل تعطیلی  ناشی از شیوع ویروس کرونا 
از درس عقب هستند اظهار داشت: بسیاری از والدین 
دانش آموزان در منازل خود اصلا گوشی هوشمند 
ندارند و گوشی های آنها ساده است.رمشکی با بیان 
اینکه تعداد پدر و مادرهایی هم که گوشی هوشمند 
دارند کم است اضافه کرد: آن هایی هم که گوشی دارند 
از اینترنت مناسبی برخوردار نیستند.رمشکی با بیان 
اینکه تعداد پدر و مادرهایی هم که گوشی هوشمند 
دارند کم است اضافه کرد: آن هایی هم که گوشی دارند 
از اینترنت مناسبی برخوردار نیستند.وی تصریح کرد: 
برای اینکه دانش آموزان از تحصیل و درس عقب نیفتند 
برخی روزها فراخوان حضوری می دهیم و دانش آموزان 
در کلاس حضور پیدا می کنند اما کارشناسان بهداشت 
تاکید می کنند که باید کلاس های حضوری را تعطیل 
کنید.»  بسیاری از کارشناسان اعتقاد دارند برخی 
تصمیم ها را باید متناسب با شرایط هر منطقه به مرحله 
اجرا گذاشت و در خصوص تعطیلی مدارس نیز این 
موضوع می توانست مورد توجه قرار گیرد به این دلیل که 
یک روستای دورافتاده در وسط منطقه ای کوهستانی، 
مسلما از پوشش اینترنت مناسبی برای آموزش بَرخط 
)آنلاین( دانش آموزان برخوردار نیست و می طلبید 
برای این قبیل دانش آموزان نیز تدبیری اندیشیده 
می شد، البته این را هم بگوییم استاندار کرمان چندی 
قبل در بخشی از صحبت های خود با فرمانداران به 
این موضوع اشاره کرد و گفت: فرمانداران با توجه به 
شرایط منطقه تحت پوشش خود، در خصوص نحوه 
اجرای محدودیت های کرونایی اقدام کنند« وقتی 
از دانش آموزان این مناطق سوال می کنید چرا در 
آموزش های مجازی شرکت نمی کنید بیشترشان 
عنوان می کنند: به کلاس حضوری علاقه بیشتری 
داریم! اما من که می دانم آن ها از سرِ نجابت ذاتی شان 
چنین پاسخی می دهند، مگرنه موضوع اصلیِ استقبال 
نکردن این دانش آموزان از آموزش مجازی، نداشتن 

گوشی هوشمند و اینترنت مناسب است.

آنتن تلفن نیز در سورگاه خیلی ضعیف است
تاج محمد بهزادی ۵۴ ساله، ساکن سورگاه و پدر یکی 
از دانش آموزان این روستا است. از این مرد روستا در 
خصوص اینترنت و کیفیت آموزش مجازی فرزندش 
سوال کردم و اینگونه پاسخ داد: اینترنت در روستای 
سورگاه رمشک اصلا وجود ندارد و آنتن تلفن نیز خیلی 
ضعیف است.به گفته تاج محمد، دانش آموزان اگر 
درس و مشقی داشته باشند، شب ها و یا مواقعی که در 
منزل هستند نمی توانند از گوشی استفاده کنند چون 
اینترنت وجود ندارد و فقط روزها می روند بالای تپه تا 

از پوشش اینترنت مرکز رمشک استفاده کنند.وی با 
تاکید بر اینکه در منازل ما هیچ اینترنتی وجود ندارد 
بیان داشت: چندین مرتبه به دهیار گفتیم موضوع 
اینترنت را پیگیری کنید اما او هر بار عنوان کرد: چندین 
مرتبه پیگیری کردم که اینترنت روستا را ارتقا دهند اما 
خبری نشد و مسوولان بالادستی هم می گویند به دلیل 
تحریم ها قطعات و تجهیزاتی برای ارتقا وجود ندارد.» 
باید یادآور شویم که بچه های روستا، معمولا بعد از پایان 
کلاس درس تا موقعی که هوا تاریک می شود در امر 
کشاورزی و دامداری به خانواده خود کمک می کنند و 
درواقع شب ها می توانند به انجام تکالیف خود بپردازند 
که این امر به واسطه نبود پوشش مناسب اینترنت، 
برایشان مقدور نیست«جابر چاهانی دهیار روستای 
سورگاه رمشک است. او به خبرنگار ایرنا گفت: دکل 
بی تی اس )BTS( مخابراتی، چهار سال قبل در روستای 
سورگاه رمشک احداث شده اما پوشش اینترنت آن 
بسیار ضعیف است.وی با بیان اینکه بیشتر اوقات اصلا 
پوشش اینترنت در این روستا وجود ندارد اظهار داشت: 
سورگاه، حدود ۸۵ دانش آموز در مقاطع ابتدایی و 
راهنمایی دارد و دارای ۱۱۰ خانوار و ۵۰۰ نفر جمعیت 
است.دهیار روستای سورگاه با بیان اینکه چند سال قبل 
مسوولان برای حل این مشکل قول پیگیری دادند افزود: 
هنوز مشکل آنتن دهی اینترنت وجود دارد.به گفته 
وی، مدرسه روستا به علت جلوگیری از شیوع ویروس 
کرونا تعطیل شده است. البته پوشش تلفن همراه نسبتا 
خوب است اما اینترنتِ درست و حسابی وجود ندارد.

او به حضور دانش آموزان روی تپه های اطراف روستا 

اشاره کرد و گفت: ارتفاع تپه هایی که بچه ها روی آن ها 
درس می خوانند بیش از ۶۰ متر است.همانطور که در 
گزارش خواندید، دهیار سورگاه موضوع را به مسوولان 
بالادستی اعلام کرده و آن ها نیز پاسخی به وی دادند که 
خواندیم. پس به سراغ بخشدار برویم و ببینیم موضوع 
تقویت اینترنت اهالی این روستاها به کجا رسیده است.
مجید احمدی بخشدار چاه دادخدا در این رابطه اظهار 
داشت: چند ماه است که نامه مجوز نصب تجهیزات و 
ارتقای اینترنت ۲G به ۳G )اینترنت نسل ۲ به نسل 
سوم( از وزارت ارتباطات به اداره کل ارتباطات استان 
کرمان ارسال شده اما هنوز هیچ گونه فعالیتی در این 
زمینه انجام نشده است.وی تصریح کرد: هر زمان هم 
موضوع نامه را پیگیری می کنیم عنوان می کنند که 
»در دست اقدام« است.احمدی با بیان اینکه بیشتر 
روستاهای رمشک از اینترنت مناسب برخوردار نیستند 
اظهار داشت: برخی شان حتی پوشش تلفن همراه هم 
ندارند. گفتم جناب بخشدار، برای حل این مشکلات 
چقدر پول نیاز است و او اینگونه اظهار داشت: برای 
راه اندازی اینترنت در روستاهای بخش چاه دادخدا بیش 
از ۱۵ میلیارد تومان اعتبار نیاز است.اصل موضوع نیز 
همین اعتبار مورد نیاز بود که مشخص شد. امیدواریم 
مسوولان استانی با جذب اعتبار لازم، تکمیل طرح های 
مخابراتی نیمه کاره این روستاها را در دستور کار 
قرار دهند.سورگاه در فاصله ۱۲ کیلومتری رمشک و 
۱۷۵ کیلومتری مرکز شهرستان قلعه گنج واقع شده 
است. این روستا با مرکز استان کرمان ۵۷۰ کیلومتر 

فاصله دارد.

در جستجوی »شاد« بر  بلندای  سورگاه 
گزارش
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*اورژانس هوایی جنوب استان مصوب شده اما هنوز قابلیت اجرایی پیدا نکرده است
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چای نعنا
منصور ضابطیان بعدِ از سر گذراندن چهار سفرنامه، حالا 
شرح سفر بیست روزه اش در اردیبهشت ماه سال نود و شش 
به مراكش را با مخاطبان بیشمار فارسی زبانش در قالب 
كتاب چای نعنا به اشتراک می گذارد. به گفته خود نویسنده 
این كتاب بیشتر شامل بخش های مركزی و شمالی مراكش 
است و سفر به بخش های جنوبی این كشور حدیث دیگری 
دارد.اگر سفرنامه های قبلی نویسنده را خوانده باشید 
می توانید با خیال راحت این كتاب را نیز انتخاب كنید. البته 
خود نویسنده هم برای شما توصیه ای دارد: »قبل از شروع 
مطالعه كتاب توصیه می كنم، دسته ای نعنای تازه بخرید، 
آن را با كمی چای سبز یا سیاه توی قوری دم كنید، پنج 
دقیقه صبر كنید و… حالا كتاب آماده خواندن است. 
به مراكش خوش آمدید.«منصور ضابطیان در صفحه ی 
اینستاگرام خود )كه همیشه قسمتی از ماجراهای سفرش 
را در آن به اشتراک می گذارد( می نویسد:سرانجام چای 
نعنا دم كشید. كتاب جدید مثل دنیا آوردن بچه می ماند. 
رنج آور است و شیرین.و طرفداران سفرنامه هایش، 
بی تابانه منتظرند تا كتاب جلد قرمزی را كه رویش شاخه 
نعنایی نقش بسته، در دست بگیرند. فاصله كتابفروشی تا 
خانه را به تورق بگذرانند. عکس های ضابطیان از گوشه و 
كنار مراكش را سرسری نگاه كنند، تا موعد خوانش كتاب 

هرچه زودتر فرا برسد.

کتاب شازده کوچولو
شازده كوچولو: كی اوضاع بهتر میشه؟

روباه: از وقتی كه بفهمی همه چیز به خودت بستگی داره

دیالوگ
دم نوش بادرنجبویه 

خواص درمانی شگفت انگیزی دارد. پزشکان قرون وسطا آن را برای رفع مشکلات 
خواب، كاهش اضطراب، التیام زخم ها و افزایش طول عمر تجویز می كردند. 

عطارباشی
سراسر شب 

فیلمی به كارگردانی فرزاد مؤتمن، تهیه كنندگی جواد نوروزبیگی و نویســندگی 
زامیاد سعدوندیان و فرزاد مؤتمن است.

فیلم

سفر چرا كنم
چرا سفر كنم؟

من كه مي توانم سرگردان باشم سال ها 
حوالي خانه ام

عکس : تینا ساروي پاییز بیشترین شکار 
را در استان کرمان داریم

محیط زیسـت اسـتان كرمان رشـد چشـمگیری در كشـفیات اسـلحه غیرمجاز و تخلفات 
شـکار و كاهش وسـعت آتش سـوزی ها در اطفـای حریق در مناطق تحت پوشـش داشـته 
اسـت .به گزارش خبرگـزاری تسـنیم از كرمان، اسـتان كرمان بزرگترین اسـتان كشـور با 
تنوع آب و هوایی زیاد و نعمات خدادادی بسـیار اسـت كه در جنوب شـرق كشـور عزیزمان 
قـرار دارد. سـرزمین پهنـاور و گسـترده با محیط زیسـتی بکـر، زیبـا و متنوع كـه می توان 
آن را ویترین تنوع زیسـتی كشـور دانسـت، سـرزمین كه به جـرات می توان گفـت در هیچ 
جای دیگر كشـور نمی توان شـاهد این چنین تنوع زیسـت محیطی در آن بود.اگر از تهدید 
ریزگردها، خشکسـالی شـدید در سـالیان طولانی، اسـتفاده غیرصحیح از منابـع طبیعی، 
سـلاح های مجـاز و غیرمجـاز و آلایندگی هـای كارخانه هـای صنعتـی در اسـتان كرمـان 
بگذریـم به بیـش از هـزار گونه گیاهی شناسـایی شـده در اسـتان و تعـداد زیـاد گونه های 
حیـات وحش می رسـیم گونه هایـی كه برخـی از آنهـا حتـی در خطر انقـراض قـرار دارند.
در تمامی این سـال ها سـازمان حفاظت محیط زیسـت اسـتان كرمـان و محیـط بانان آن 
تلاش كـرد تا بـا امکانات محـدود و حتـی با نثـار جان خـود از این سـرمایه های ارزشـمند 
حفاظت كنند كه وجود شـهدای این عرصه اسـتان نمـادی از این از خودگذشتگی هاسـت.  
مرجان شـاكری مدیركل حفاظت محیط زیسـت اسـتان كرمـان در گفت وگو بـا خبرنگار 
تسـنیم، با اشـاره به سیاسـت های ابلاغـی سـازمان حفاظت محیط زیسـت اظهار داشـت: 
چابک گرایـی، جوان سـازی و سالم سـازی در بخش های مختلف این سـازمان مـورد تاكید 

بـوده كه مـا نیـز در بخش های مختلـف ایـن سیاسـت ها را اجـرا كرده ایم.
وی با اشـاره بـه اینکه یـگان حفاظـت محیط زیسـت در نـوک عملکرد ایـن سـازمان قرار 
دارد و ایـن مسـئله بـه صـورت جـدی در یـگان اسـتان پیاده شـده اسـت گفـت: آموزش 
محیط بانـان، یـگان خودرویی و مسـلح شـدن همـکاران به سـرعت در دسـتوركار اسـت.

مدیركل حفاظت محیط زیسـت اسـتان كرمان با بیان اینکـه این اداره كل در هشـت ماهه 
نخست امسـال در چند شـاخص در مقایسـه با نمودارهای سـال های گذشـته رشد خیلی 
خوبی داشـته اسـت ادامـه داد: اطفـای حریـق در مناطـق تحـت مدیریت محیط زیسـت 
اسـتان كرمـان با وجـودی كـه تعـداد دفعـات آتش سـوزی نسـبت به مدت مشـابه سـال 
گذشته 50 درصد رشـد داشـته اما وسـعت آتش سـوزی ها ۷۶ درصد كاهش داشته است.
وی ادامـه داد: آمادگـی نیروی هـای اجرایی، اسـتقرار یک دسـتگاه خودروی آتش نشـانی 
و یک دسـتگاه بالگـرد در پـارک ملـی خبر بافـت باعث شـد كه امسـال بـا وجـود افزایش 
دفعات، كاهش وسـعت آتش سـوزها را داشـته باشیم.شـاكری با بیان اینکه در هشت ماهه 
نخسـت سـال جاری در كشـف اسـلحه غیرمجاز نسـبت به مدت مشـابه سـال گذشته ۶1 
درصد رشـد داشـتیم  عنوان كرد: سـال گذشـته در این مدت ۲3 قبضه سـلاح و امسال در 
مشـابه سال گذشـته 3۷ قبضه سـلاح كشف شـده اسـت.وی با بیان اینکه كشـف تخلفات 
شـکار ۸5 درصد رشـد داشـته و تعداد متخلفین دسـتگیر شـده در همین مدت ۹1 درصد 
افزایش داشـته اسـت افزود: همه ایـن اتفاقات بـا از خوگذشـتگی های همـکاران ما محقق 
شـده اسـت.مدیركل حفاظت محیـط زیسـت اسـتان كرمان بـا اشـاره به كشـف ۴ قبضه 
سـلاح جنگی از ابتدای امسـال توسـط محیط بان اسـتان كرمان گفت: اسـتفاده از اسلحه 
جنگی بـرای شـکار قابل قبـول نیسـت و ممکن اسـت باعـث بروز مشـکلات جدی شـود.

وی بیـان كرد: عـلاوه بر تـلاش نیروهـای اجرایـی فرمانده یـگان حفاظت محیط زیسـت، 
تعامل سـازنده با بخش های مختلف ناجا و دسـتگاه قضا در اسـتان باعث شـد كشـفیات ما 
افزایش داشـته و این تعامل موجب عزت و سـربلندی محیط زیسـت اسـتان شـده اسـت.

شـاكری با بیان اینکه محیط زیسـت اسـتان كرمان پتانسـیل های فوق العاده زیـادی دارد 
افـزود: با همـه تلاش های انجـام شـده متاسـفانه متخلفین و شـکارچیان غیر مجـازی هم 
هسـتند كه از دسـت ماموران ما فرار  كردنـد و این مسـئله انـکار ناپذیر اسـت.وی با تاكید 
بر اینکه نیروهـای حفاظت محیط زیسـت اسـتان كرمـان با توجه بـه همـه محدویت ها با 
تمام توانی كه داشـته در برابر متخلفان ایسـتاده و از سـرمایه های ارزشـمند محیط زیست 
اسـتان حفاظت كـرده اسـت گفـت: تقاضایی كـه از مـردم داریـم این اسـت همه خـود را 
در برابـر حفاظـت محیط زیسـت مسـئول بدانند.مدیركل حفاظت محیط زیسـت اسـتان 
كرمـان با اشـاره بـه اینکه تنـوع اقلیم هـا و نعمات خـدادادی كـه در اسـتان كرمـان وجود 
دارد در هیـچ جـای كشـور نیسـت و چنین تنـوع زیسـت محیطـی را نمی توانیـم در جای 
دیگر شـاهد باشـیم.وی با بیان اینکه فصل پاییز بیشترین شـکار را در اسـتان كرمان داریم 
افزود: فصل شـکار پرندگان در این فصل اسـت و زمانی كه در گذشـته مجوز شکار پرندگان 
صـادر می شـد در همین فصـل بـوده است.شـاكری با اشـاره بـه اینکه ما بـا شـکارچیان و 
شـکاركش ها مواجـه هسـتیم تصریح كـرد: شـکارچیان بـرای خـود قوانینـی دارنـد و هر 
شـکاری را در هـر شـرایطی نمی زننـد.وی بـا بیان اینکـه در ایـن ایـام فصـل جفتگیری و 
بارداری و پـس از آن زایمـان حیات وحـش را داریم افـزود: متاسـفانه موردی داشـتیم كه 
در جیرفـت میشـی را زده بـود كه دو بچـه در شـکم داشـت و این افـراد شـکارچی نبوده و 

شـکاركش هستند.

عکس نوشت کافه کتاب

اتفاق

خانه داروغه مشهد
خانه داروغه همانطور كه از نامش پیداست متعلق به 

یکی از مقامات نظامی مشهد بوده است. این خانه زیبا 
كه با حرم امام رضا تنها 500 كیلومتر فاصله دارد در 

خیابان نواب صفوی قرار گرفته است.

رئیس جامعه هتل داران كشور با اعلام اسامی هتل های 
آماده پذیرش بیماران كرونایی در هر استان به وزارت 

بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، گفت: در هر 
استان یک واحد، هتل  را در اختیار بیماران كرونایی 

قرار می دهند.

 در سال گذشته كاغذ وطن از 
هجوم ملخ ها به شهرستان 

قلعه گنج نوشت .

جاذبه

خبر

سالگشت

مردم كدام كشورها بیشتر از شبکه های اجتماعی استفاده   می كنند؟
isna.news از صفحه

 فخری زاده در لیست ترور اسرائیل بوده است!
tasnim از صفحه

  در اینستاگرام چه خبر  در اینستاگرام چه خبر 

آوای محلی           

خدا  دونه   دلمُ  تنگن  فلانی
تمامِ   کارُونمُ    لنگن   فلانی
اسَوزُم روز و شو پایِ بخاری

ندیمم دوتِ سیخ سَنگِن فلانی

شاعر : نامجو

پسنتَك دون خرمایی چ جونرَ
تنَور  تو خَشَم  مَتروس  نونرَ 
نهََر  بی  احترامی  هِچ دواری 
اگه پیری  گَپیش گُهتَر  تمونرَ 

شاعر : جهانگیرفیروزی ) نوک عمو(

خوشِن چایی عَزیزُم تویِ غوری 
کَبابِ کَهَره و نوُنِ تنَوری 

بسَی گوشتِ هَمی کَهَره گِروننِ
تمَام اسِتَکون باید بچُوری

شاعر : اسماعیل جلائی

         در توییتر چه می گویند؟

»تا پایان این فصل تعطیل است« نوشته مری داونینگ 
هان در گروه ادبیات وحشت رمان نوجوان نشر پیدایش 

با ترجمه الهه مرادی و میلاد بابانژاد منتشر شد.

ســی و چهارمین دوره نمایشــگاه بیــن المللی كتاب 
گوادالاخارا مکزیک، ۸ آذر  به صورت مجازی و با حضور 

موسسه خانه كتاب و ادبیات ایران افتتاح شد.

كمیسیون ملی یونسکو- ایران در بزرگداشت هفته هنر 
افغانستان نمایشگاهی مجازی از آثار هنری را با عنوان 

»جان پدر كجاستی« از ۲۲ تا ۲۸ آذر برگزار می كند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست:


